
SVE»ARNA STELE

Delovni Ëas: pon.-pet. od 8h-12h in od 14h-18h, sobota od 8h-12h,
od 25. do 29. 10. non stop od 8h-18h, soboti 23. in 30. 10. in nedelja 31. 10. od 8h-13h

NOVO!
NOVO!Popolnoma nov izdelek naπega lastnega razvoja: 

SVE»A LUNA - 5 razliËnih moænosti uporabe
                         (vloæek, tekoËi vosek, baterija)

Bliæa se 1. november, zato smo za vas pripravili
pester izbor nagrobnih sveË z 10% popustom

Kamnik, 7. oktober 201049. leto©t. 17   

Dragi bralci, naslednja πtevilka Kamniπkega obËana bo iz-
πla v Ëetrtek, 21. oktobra. Rok za oddajo Ëlankov je v petek, 
15. oktobra; za oglase in zahvale pa v torek, 19. oktobra, v 
uredniπtvu v Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med obËino in 
sodiπËem), tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, fax: 01/83 19 860, 
e-naslov: sasa.mejac@siol.net

Aktualno πtevilko Kamniπkega obËana lahko prebirate tudi 
v elektronski izdaji na www.kamnik.si ali tam pobrskate po 
arhivskih πtevilkah.

V nedeljo, 10. oktobra, bomo v naπi obËini izmed sedmih æu-
panskih kandidatov izvolili novega æupana ali æupanjo, za mesta 
v obËinskem svetu pa se potegujejo kandidati na kar 14 listah. 
Prvi glasovi so æe v volilnih skrinjicah, saj se je v torek na sedeæu 
obËinske volilne komisije v obËinski stavbi odprlo voliπËe za pred-
Ëasno glasovanje, ki je odprto πe danes do 17. ure. Ko smo vËeraj 
tik pred zaprtjem obiskali voliπËe, smo izvedeli, da je v dveh dneh 
glasove oddalo 360 volivcev.

Priprave na letoπnje volitve so πe posebej zanimive, ker se do-
sedanji æupan Anton Tone Smolnikar po πestnajstih letih vodenja 
obËine poslavlja in s tem odpira vrata novemu æupanu ali æupanji. 
Kandidati so ≈zgrabili« priloænost, volilna kampanja je æe vseskozi 
izredno pestra, v zadnjih dneh pa dosega vrhunec s sreËanji, vese-

Najuspeπnejπi dijaki pretekle generacije 
©CRM Kamnik so se 23. septembra s tradicio-
nalnim sklepnim sreËanjem dokonËno poslo-
vili od srednjeπolskih dni. Tudi letos so dijaki, 
profesorji in vodstvo ©CRM lahko ponosni na 
odliËne rezultate mature, saj so po uspeπnosti 
opravljene mature nad slovenskim povpreËjem. 
©e posebej pa so ponosni na devet zlatih ma-
turantov: na ekonomski πoli sta to Aleksan-
dra DrljaËa in Anæe Jamnik, na gimnaziji 
pa Gaber Bergant, Valter Bergant, Danaja 
FabËiË Povπe, Jakob Frontini, Tanja Ropas, 
Peter Zabret in Veronika Grilj. 

Priznanja zlatim maturantom so na sloves-
nosti podelili mag. ©emso MujanoviË, ravnatelj 
gimnazije in direktor ©CRM, mag. Tatjana No-
vak, ravnateljica Srednje ekonomske πole, in 
æupan Tone Smolnikar. Maturantom so zaæeleli 
veliko uspehov in uresniËenih ciljev na novih 
poteh, na katere se podajajo. 

NA©I POGOVORI       na straneh 8 in 9
Æivljenje piπe res zanimive zgodbe in tokrat smo na strani 
Kamniπkega obËana shranili tri edinstvene in zanimive zgodbe 
ljudi, ki æivijo med nami. 

Za nedavnim svetovnim prvenstvom v gorskih tekih, ki je 
ime Kamnika, Velike planine in Slovenije poneslo po svetu, 
stojita Mira in Duπan Papeæ iz Podjelπe - zanesenjaka, πportna 
navduπenca in preprosta Ëloveka.

Matjaæ Piskar, ki se je gasilstvu zapisal æe v rosnih letih, ker 
so bili vsi v vasi paË ≈pri gasilcih«, je med prizadevnimi Ëlani 
PGD Motnik deæural noË in dan v septembrskih poplavah na 
obmoËju krajevne skupnosti Motnik, ko je moËno deæevje 
dvignilo gladino vaπkega potoka Motniπnica.

KamniËanka Tea Lorberg je kot prostovoljka pomagala v 
katastrofalnih poplavah na Barju. Prisluhnila je klicu pomagati 
drugim, neprecenljive izkuπnje in doæivetja pa nam zaupala 
v pogovoru. ≈Vsak Ëlovek bi vsaj enkrat v æivljenju moral biti 
prostovoljec,« pravi Tea.

V nedeljo se 
sreËamo na voliπËih!

licami in polnjenjem poπtnih nabiralnikov z letaki in broπurami. Ne 
manjka niti nizkih udarcev, a jih veËina volivcev, na sreËo, zna razbrati 
in ≈ovrednotiti«.

Ob izbiri moËnih in prepoznavnih kandidatov se skoraj zanesljivo 
obeta drugi krog volitev, ko bomo med najmoËnejπima kandidatoma 
izbirali 24. oktobra.

Kaj imamo KamniËani na izbiro? Dræavnozborska poslanka 
Julijana Bizjak Mlakar je kandidatka stranke SD, Rudi Verπnik, 
nekdanji poslanec dræavnega zbora, je kandidat stranke SDS, 
obËinski svetnik Matej Tonin pa skupni kandidat NSi, SLS in 
SNS. S podpisi volivk in volivcev za mesto æupana kandidirajo 
podæupan Brane GoluboviË, igralec Marjan ©arec ter podjetni-
ka Zvone PotoËnik in Marjan Smole.

V zadnjih tednih kandidatke in kandidati predstavljajo svoje pogle-
de in prizadevanja za nadaljnji razvoj obËine tako v oglasih kot na no-
vinarskih konferencah, okroglih mizah in javnih sooËenjih. Zadnje 
sooËenje je potekalo vËeraj zveËer v mekinjskem domu kraja-
nov, ko je nastal tudi skupni posnetek vseh kandidatov. 

Nekateri govorijo in obljubljajo veË, drugi raje manj, na nas pa je, 
komu bomo zaupali svoj glas. Kot so izkuπnje pokazale, je na lokalnih 
volitvah manj pomembna politiËna bitka med levimi in desnimi, v 
ospredju so kandidati kot osebnosti s svojimi znaËajskimi lastnost-
mi, izkuπnjami in delom, s katerim so se izkazali. In prav je tako, saj 
vendar izbiramo ljudi, ki bodo sooblikovali naπ jutri v naπih lepih 
krajih pod kamniπkimi planinami!

Urednica SA©A MEJA»

SreËno, zlati maturantje!
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Æupan Tone Smolnikar je 
povzel razloge za sklic izredne 
seje in ocenil, da poplave tokrat v 
naπi obËini niso bile tako obseæne 
kot v nekaterih ostalih predelih 
Slovenije, kljub temu pa so pov-
zroËile πkodo. Kot je povedal, je 
v svojih mandatih doæivel æe πtiri 
veËje poplave. Ponovno je pohva-
lil poærtvovalno delo CZ, gasilcev 
in vseh ostalih prostovoljcev na 
terenu. ≈ObËina bo prioritetno 
sanirala plazove, ki ogroæajo 
stanovanjske objekte in dosto-
pe do stanovanjskih naselij in 
hiπ ter objekte za zagotavljanje 
osnovnih æivljenjskih pogojev 
(voda) po vrstnem redu, ki jih 
bomo doloËili skupaj s strokov-
njaki s podroËja geomehanike 
in drugimi strokovnjaki.«

Zaradi nedavnih obilnih pada-
vin se je sproæilo veË zemeljskih 
plazov, ogroæenih je nekaj stano-
vanjskih objektov, poπkodovana 
je obËinska komunalno cestna in 
πportna infrastruktura; πkoda pa 
je tudi na elektriËnem in telefon-

Letoπnja ujma 
prizanesljivejπa

Æupan Anton Smolnikar je 
poudaril, da je vesel in zadovoljen, 
ker so celotna ekipa in vsi stro-
kovni sodelavci znali pristopiti k 
interventnemu reπevanju posledic 
ujme in strokovno ocenili priorite-
te, kar je razvidno iz poroËil mag. 
Matjaæa Srπe in Brigite VavpetiË. 
Operativne zadeve s poplava-
mi ocenjuje kot skrbno pri-
pravljene in dobre in povzema, 
da so z ukrepi iz minulih let in s 
pripravljenostjo Civilne zaπËite, 
gasilcev, Policije Kamnik in kra-
janov reπili premoæenje obËanov. 
Podal je strokovne ocene o raz-
logih, da naπe obËine poplave in 
plazovi tokrat niso huje prizadeli: 
Kamniπka Bistrica je v preteklih le-
tih doæivela pomembno oËiπËenje 
struge, prav tako so z izgradnjo tri 
in πtiripasovnice, povezovalke in 
mostu izboljπali pretoËnost reke in 
s poglabljanjem breæin dosegli, da 
je Kamniπka Bistrica normalno od-
tekala. Zato letos z veliko koliËino 
narasle vode ni ustavljala Nevljice, 
kot se je dogajalo v prejπnjih letih. 
Da nam je bilo ob letoπnjih po-
plavah in plazovih bolj priza-
neπeno kot leta poprej, æupan 
utemeljuje tudi z dejstvom, da 
so pripadniki CZ po prejemu 
vseh opozoril iz πtaba CZ RS 
ukrepali hitro, zanesljivo in 
sistematiËno. Æupan je na terenu 
tudi sam sodeloval s CZ in krajani, 
prav tako oba podæupana Rudolf 
Pfajfar in Brane GoluboviË.

Fazno izvajanje 
sanacijskih programov

Podæupan Rudolf Pfajfar 
je izpostavil doloËene sanacijske 
programe, ki jih je ObËina Kam-
nik izvedla tudi s sodelovanjem 
dræave. Tako je za Kolovec dræava 
priskrbela 5 propustov za zaπËito 
vodotoka, prav tako so bili uspeπni 
fazno izvedeni sanacijski programi 
za KlemenËevo in BistriËico. Pod-
æupan je potrdil, da so za zgornji, 
mestni del uspeli izpeljati ustrezne 
sanacijske in preventivne progra-
me, za spodnji del obËine pa po-
trebujemo poseben projekt, ki bi 

Na izredni seji zagotovili dodatna sredstva  
za odpravo posledic zadnjih poplav

Zaradi zagotovitve sredstev za sanacijo πkode ob nedavnem 
deæevju je æupan Anton Tone Smolnikar sklical izredno sejo 
obËinskega sveta, na kateri so svetnice in svetniki soglasno po-
trdili dodelitev dodatnih sredstev za prednostno odpravljanje 
posledic vodne ujme na komunalno cestni infrastrukturi in za 
urgentno sanacijo plazov v viπini 300.000 evrov. Poveljnik Civil-
ne ZaπËite Matjaæ Srπa je podal natanËna poroËila o popisu πkod 
v kamniπki obËini in grobe finanËne ocene za sanacijo. 

skem omreæju ter na kmetijskih 
zemljiπËih. Do sedaj ocenjena 
πkoda po grobih ocenah prese-
ga 2 milijona evrov, vendar bo 
del te πkode predvidoma sofinan-
ciran tudi s strani dræave, morda 
tudi iz sredstev solidarnostnega 
evropskega sklada. 

Najpomembnejπa je 
sanacija cest  
in vodotokov

Matjaæ Srπa, poveljnik CZ 
Kamnik, se je na seji zahvalil 
vsem gasilcem, Ëlanom CZ, kra-
janom, in vsem, ki so kakorkoli 
pomagali pri odpravi posledic 
poplav. Povedal je, da je pri izva-
janju nalog zaπËite in reπevanja na 
intervencijah sodelovalo 535 ga-
silcev, ki so opravili preko 3.500 
delovnih ur. Pri zaπËiti objektov 
pred visoko vodo so pomembno 
vlogo na posameznih odsekih 
vodotokov odigrali krajani, ki so 
s svojo mehanizacijo interven-
cijsko ukrepali ter prepreËili πe 

veËjo πkodo na infrastrukturi in 
stavbah. Najpomembnejπa naloga 
je sanacija cest, na katerih so po-
stavljene delne in popolne zapore 
ter sanacija vodotokov, ki se πe 
ni zaËela. PoroËilo kaæe, da se 
razmere po hudem razdejanju 
poËasi normalizirajo, na ne-
katerih obmoËjih hitreje, drugje 
poËasneje, ponekod pa se prava 
sanacija πe ni zaËela (npr. vodo-
toki, ter posamezni odseki poπko-
dovanih cest). Dokler ne bodo vo-
dotoki v celoti sanirani (predvsem 
na obmoËju Tuhinjske doline, πe 
posebej na vodotoku Motniπnica 
in Nevljica), kar pomeni sanacijo 
z utrjenimi breæinami in izgrad-
njo novih jezov, bodo prebivalci 
ob Motniπnici πe naprej trepetali 
pred poplavami. 

Pregled odprave πkode, ki jo je 
povzroËila ujma 18. septembra 
2007, je pokazal, da na podroËju 
ureditve vodotokov (Motniπnica 
s hudourniπkimi pritoki) niso 
bile odpravljene in sanirane naj-

bolj pereËe rane, kar pomeni, da 
lahko ob naslednjih naraslih vo-
dah pride do katastrofe πe veËjih 
razseænosti.

Svetniki in svetnice 
sloæno o poplavah 

Svetniki in svetnice so kljub 
sicer napetemu predvolilnemu 
Ëasu pokazali visoko mero pri-
pravljenosti za konstruktiven in 
miren dialog tako opozicije kot 
koalicije. 

Vsi so si bili enotni, da ima-
jo prednost sanacije poπkodb 
od poplav iz preteklih let in se 
strinjali, da bi morali sanacijo pred 
poplavami, tudi na odsekih, ki 
spadajo pod dræavo, sanirati z ob-
Ëinskim denarjem, da se prepreËi 
nadaljnja πkoda, saj je dræava pre-
poËasna in ne ponuja dolgotraj-
nejπih reπitev. Nekateri svetniki 
so opozorili na izjave krajanov, 
da se ni v zadostni meri sani-
ralo posledic poplav πe iz leta 

1990. Takrat je priπla komisija in 
popisala πkodo, sanacije pa potem 
ni bilo. Pred dnevi se je ponovila 
ista situacija in krajani se spraπuje-
jo, zakaj se po popisu πkode niË ali 
nezadostno ne ukrepa. Predlagali 
so, da bi æe v fazi priprave sploπne-
ga obËinskega prostorskega naËrta 
bolj upoπtevali navodila in naËtre 
vodnih strokovnjakov, ki imajo 
znanje in izkuπnje o poplavljanju 
obmoËij na Kamniπkem in bi temu 
primerno lahko prilagodili tudi in-
frastrukturo in dolgoroËno zaπËito 
pred poplavami. V nadaljevanju je 
podrobnosti o sanaciji strug Mot-
niπnice in Kamniπke Bistrice pred-
stavil podæupan Rudolf Pfajfar, 
ki je kot odgovorni za koordinaci-
jo tega podroËja sodeloval z za to 
pristojnimi sluæbami. Poudaril je, 
da je bilo v zgornjem toku reke 
Kamniπke Bistrice æe investi-

ranih 2 mio EUR, v Motniπnico 
pa 300.000 EUR. ≈»e tega ne bi 
storili, bi bile posledice poplav 
sedaj πe hujπe,« je poudaril. 
Ugotovitev in dejstvo, da ljudje 
velikokrat nespametno gradijo na 
plazovno ogroæenih obmoËjih, po 
menju svetnic in svetnikov nujno 
zahteva preventivni pristop 
svetovanja, kar bi obËina lahko 
obËanom zagotovila z naroËilom 
izdelave πtudije, kjer bi πe pred iz-
dajo gradbenega dovoljenja bilo 
mogoËe preveriti ocene strokov-
njakov, ali ni parcela na plazovno 
ogroæenem podroËju. Na mestu je 
tudi opozorilo na problematiko 
Velikega jezu in potrebe po nje-
govem vzdræevanju, kajti Ëe Veliki 
jez pri severnem ≈barutanskem« 
obzidju (KiK) popusti, bo poplav-
ljen ves Kamnik.

NINA IRT

V intervencijah sodelovalo 535 gasilcev 
V intervencijah je v treh dneh sodelovalo 535 gasilcev, ki so opravili 

preko 3.500 delovnih ur.
Skupna πkoda po grobih ocenah presega 2 milijona evrov, zaradi plazu 

na stanovanjskem objektu na Hribu znaπa cca. 96.000 evrov, na Zajasov-
niku cca. 15.000 evrov in v Soteski cca. 24.000 evrov. 

V ©pitaliËu, Motniku in okolici okrog 262.000 evrov in pri cerkvi na 
Selih 72.000 evrov.

Vedno veË enot vrtca VVZ Antona Medveda 
Svetniki so s sprejetjem sprememb Odloka omogoËili odprtje 

nove enote OblaËek na Trdinovi 7a v Kamniku, ki priËenja z delo-
vanjem v oktobru.

Liljana Juhart Mastikosa, podsekretarka — vodja oddelka za druæbene 
dejavnosti, je obrazloæila, da zakon omogoËa ureditev prostorov vrtca tudi 
v stavbah, ki niso grajene za namene vrtcev. V takπni stavbi lahko delujeta v 
skladu z normativi in standardi najveË dva oddelka otrok (do 28 otrok). 

Vzgojno-varstveni zavod Antona Medveda Kamnik s sedeæem na No-
vem trgu 26/b, vztrajno raste in danes obsega naslednje enote: Pestrna, 
Groharjeva 1; SneguljËica, Kovinarska c. 11; Tinkara, KlavËiËeva 1; Roæle, 
Novi trg 26/b; Marjetica, Ljubljanska 3/a; Mojca, Ul. Matije Blejca 14; Pe-
denjped, JakopiËeva 27; PalËek, ©martno 13b, Laze v Tuhinju. V sestavo 
vrtca sodijo tudi enote, ki so v oziroma pri osnovnih πolah: CepetavËek 
(PO© Nevlje); Polæki (PO© Motnik); Kekec (O© Stranje); Mavrica (O© Marije 
Vere); KamenËek (O© 27. julij). V najetih prostorih pa sta enoti: SonËek 
na Trgu padlih borcev 2 in OblaËek na Trdinovi 7a.

uredil razmere tudi dolgoroËno, 
saj so na kritiËnem delu Motni-
πnice sanacijski program zaradi 
poplav v letu 2007 uspeli izvesti, 
vendar zaradi specifiËnosti Mot-
niπnice pogreπa skupni projekt, 
ki bi zagotovil sanacijo celotnega 
vodotoka. Poudaril je, da urejen 
vodotok pomeni, da moramo v 
primeru poplav vnaprej vedeti kje 
se bo voda razlila v mestnih srediπ-
Ëih ali naseljih in jo æe preventivno 
preusmerjati drugam. 

≈V zadnjih πtirih 
letih smo vzgled tudi 
drugim obËinam, 
kako hitro in uspeπno 
gradimo vrtce«

Æupan Tone Smolnikar nas 
je seznanil s skorajπnjim od-
prtjem vrat manjπe enote vrt-
ca ≈OblaËek« na Trdinovi 7 za 
28 otrok. Konec oktobra bo 
svoja vrata odprl tudi konce-
sijski Vrtec Zarja na Perovem, 
ki bo sprejel do 155 otrok, 
tehniËni pregled je napovedan 
za 5. oktober, razpis za podelitev 
koncesije pa se zakljuËuje 15. ok-
tobra. Zaplete, ki so nastopili pred 
gradnjo vrtca ≈KamenËek« pri O© 
27. julij, so uspeli reπiti in bo vrtec 
po vseh prizadevanjih odprl vrata 
za 80 otrok predvidoma konec 
leta. Æupan je razkril tudi lokaci-
jo novega vrtca — na Fuæinah 
so namreË investitorji æe kupili 
zemljiπËa v ta namen. OdloËno pa 
je zanikal podtikanja, da so se na 
ObËini Kamnik pristojni z njim 
na Ëelu glede problematike kam-
niπkih vrtcev ≈zbudili« samo zaradi 
pritiskov Civilne iniciative starπev, 
ker so se æe ob prvih pogovorih s 
CI odvijale nove investicije. ≈Res 

je, da v zadnjih letih ni bilo velike 
intenzitete zagotavljanja veËjih 
kapacitet prostih mest za pred-
πolske otroke, vendar pa smo v 
zadnjih πtirih letih vzgled tudi 
drugim obËinam, kako hitro 
in uspeπno gradimo. ObËina 
je v zadnjem mandatu zagoto-
vila 36 oddelkov za 700 otrok. 
To pomeni, da smo imeli leta 
2006 v vrtcu 656 otrok, ObËi-
na Kamnik pa bo v letoπnjem 
letu zagotovila kar 270 novih 
mest v kamniπkih vrtcih (to 
je 17 novih oddelkov), kamor 
bo skupno vkljuËenih preko 
1300 otrok. Ljudje so gotovo æe 
pozabili, da smo pred πestajstimi 
leti za celotni Kamnik imeli samo 
vrtec na Bakovniku, ker smo ravno 
takrat morali vrniti ©utenski vrtec. 
Zaradi vseh navedenih dejstev lah-
ko trdim, da smo bili na podroËju 
urejanja problematike vrtcev uspe-
πni!« je izpostavil æupan.

Vztrajanje pri gradnji 
dveh novih πol

Anton Smolnikar in oba podæu-
pana odloËno vztrajajo pri takojπ-
njem zaËetku gradnje dveh novih 
osnovnih πol za kamniπke otroke. 
Æupan je oznaËil predvolilne po-
skuse nekaterih, da bi se v Kamni-
ku gradila le ena velika πola, za ne-
smiselno zavlaËevanje pridobitve 
novih πol, ki jih Kamnik nujno po-
trebuje. Razloæil je, da bi ustavitev 
postopka pridobivanja gradbene-
ga dovoljenja za gradnjo nove O© 
Frana Albrehta in obnove in dozi-
dave O© Toma Brejca pomenilo 
dodatna tri do πtiri leta bivanja 
πolarjev in uËiteljev v nemogo-
Ëih pogojih v starih πolah. Bil je 
odloËen, da so izpolnjeni vsi po-
goji, da se gradnja lahko priËne. 
Pojasnil je, da stroka dejansko 
ne sprejme ene velike πole s 
1000 do 1400 otroki, zato je za-
radi obvladljivosti situacije nujna 
razdelitev mase otrok v dve loËeni 
πoli. Prav tako ima obËina Kamnik 
privarËevanih slabih 6 milijonov 
evrov lastnih sredstev. BodoËega 
æupana spodbuja, da mu gotovo ne 
bo teæko v letu 2011 privarËevati 
nadaljnja 2 milijona evrov, prav 
tako tudi v letu 2012, kar bo sku-
paj v letu 2012/13 pomenilo 9,5 

milijonov evrov lastnih sredstev, 
ki bodo zadostovala za veËinsko 
pokritje raËunov novogradnje 
O© Frana Albrehta. ≈Po novi O© 
©martno, obnovljeni πoli na Dupli-
ci, novi πportni dvorani in novem 
delu πole v Stranjah, sta zdaj na 
vrsti centralni πoli, ki potrebujeta 
renesanso!« je bil nazoren æupan. 
Zaradi ocenjenih visokih stroπkov 
adaptacije O© Frana Albrehta v vi-
πini 3,5 milijonov evrov in zaradi 
zahtevne statiËne sanacije celot-
ne πole, ki bi zahtevala praktiËno 
nemogoËo logistiko izselitve 800 
uËencev neznano kam, so se odlo-
Ëili za novogradnjo te πole. 

Ostro zavrnili javne 
oËitke o nekoriπËenju 
dræavnih in evropskih 
sredstev

Veliko mero ogorËenja je æupan 
namenil neodgovornim izjavam ne-
katerih, da se obËina ni prijavila na 
dræavne razpise v letu 2010 za pri-
dobitev dræavnih sredstev za grad-
njo πol, saj dejansko tega razpisa v 
tem letu ni bilo. ≈»e dræava ne 
razpiπe, se mi ne moremo pri-
javiti. Saj to je vendar jasno,« je 
æupan zavraËal javne oËitke njemu 
in njegovi ekipi. Poleg tega je mi-
nistra za πolstvo trikrat obvestil o 
prizadevanjih ObËine Kamnik, da 
gradi nove πole, na slavnostni πolski 
prireditvi pa je æupan ministru jav-
no predal projekte za novogradnjo. 
≈Dræava se ne pripravlja na πolsko 
leto 2013/14 in bo vse probleme 
znova prepustila iznajdljivosti po-
sameznih obËin, ki so v veËini mo-
Ëno zadolæene. Kamniπka obËina 
pa po izteku mojih πtirih mandatov 
nima niti enega evra dolga. Zato je 
pripravljena na nove izzive in nove 
nujne investicije,« je povzel æupan. 
Podæupan Brane GoluboviË je 
pripomnil, da so o vseh vpraπanjih 
glede novih πol javno razpravljali 
zadnja πtiri leta in da bomo s takojπ-
njim zaËetkom gradnje ena redkih 
obËin v Sloveniji, ki bo priprav-
ljena na prihod πtevilËno moËnih 
generacij πolarjev v letih 2013 /14.  
Poudaril je, da ima obËina 
poleg privarËevanih lastnih 
sredstev izdelano realno fina-
nËno konstrukcijo za gradnjo 
πol s podporo dræave ali brez 
nje. Dræava obljublja javni razpis 
ob koncu leta 2011, kamor se bo 
ObËina Kamnik vsekakor prijavila. 
Podæupan Rudolf Pfajfar je s so-
delavci pripravil natanËno poroËi-
lo o koriπËenju evropskih sredstev, 
da je zaustavil javna namigovanja 
o ne-prijavljanju ObËine Kamnik 
na evropske razpise. ≈Na ObËini 
Kamnik smo æe dokazali, da 
sredstva iz Bruseljske blagajne 
uËinkovito Ërpamo. Pripravlja-
mo raznovrstne projekte, s ka-
terimi lahko kandidiramo na 
razpise,« je odloËno nastopil Pfaj-
far. ≈Zavedamo se, da bodo samo 
sredstva iz proraËuna premajhna 
za nadaljnji razvoj obËine, zato 
dajemo Ërpanju sredstev EU po-

sebno pozornost. V ospredju bodo 
Ërpanja sredstev iz kohezijskega 
sklada za kanalizacijo in central-
no Ëistilno napravo, vodovodno 
omreæje, ki ga bomo izvajali po 
Operativnem programu razvoja 
okoljske in prometne infrastruk-
ture (OPI ROPI). ©e naprej bomo 
podpirali projekte v delovanju: iz 
sredstev EU za regionalni razvoj 
in socialnega slada (LUR, ORP) 
upravljanje z blagovno znamko 
Srce Slovenije; Trkamo na vrata 
dediπËine; Kamniπka Bistrica - 
rekreacijska os regije - zelena os 
regije, Mreæa kolesarskih povezav 
LUR, Projekt naravnost z deæele, 
peπpoti v LUR, strokovne podlage 
za regionalni prostorski naËrt, 
toËka VEM na enem mestu in na-
daljevali s projektom Regijska πti-
pendijska shema; Ërpanje sredstev 
iz Evropskega kmetijskega sklada 
- program LEADER; transnacio-

nalni in Ëezmejni projekti Evrop-
skega sklada za regionalni razvoj: 
Listen to the voice of Villages, Cyc-
lo, Nature experience, Downalp, 
CO2, Delta, Tawn twining. Podpr-
li bomo projekte v zakljuËni fazi 
priprav: gradnja πirokopasovne-
ga omreæja (Ministrstvo za viso-
ko πolstvo, znanost...); ureditev 
multimedijske sobe v Budnarjevi 
muzejski hiπi, prenova krajev-
nega doma v Motniku, travniπki 
sadovnjaki v Tunjiπkem griËevju, 
ekoloπka sanacija Velike planine 
- odpadne vode, Integrirani javni 
potniπki promet. Povezovali se 
bomo v transnacionalne projekte 
- podroËje JPP, kulturne, okoljske 
projekte, saj smo pri nekaterih 
æe bili uspeπno ocenjeni in smo v 
drugem krogu! Podprli bomo tudi 
ponovno kandidaturo projekta 
Majolka bod pozdravljena,« 

NINA IRT

Æupanova zadnja novinarska konferenca

Kamnik v znamenju sanacij po ujmi  
ter gradnje novih vrtcev in πol 

Ne bom podæupan
Ob koncu novinarske konference æupan ni mogel mimo vroËega predvo-

lilnega vzduπja, ki vlada v naπem mestu zadnje tedne. Najprej je izrazil zado-
voljstvo z veËinsko realizacijo skupnih projektov, ki so si jih s koalicijo zadali 
s koalicijsko pogodbo, nato pa je odloËno zavrnil javne oËitke nekaterih: 
≈NihËe ne bo moja marioneta in nikakor ne nameravam postati podæupan. 
Veliko ljudi ne ve, da moraπ, preden ti je sploh lahko ponujena funkcija 
podæupana, biti najprej izvoljen kot svetnik. »e bi æelel ostati v politiki, bi 
vsekakor ponovno kandidiral za æupana. Drugih ambicij v lokalni politiki 
nimam. Osebno pa v prvem krogu lokalnih volitev ne bom podprl nikogar, 
morda πele v drugem krogu,« ostaja skrivnosten æupan Anton Smolnikar.

V dneh pred volitvami je æupan Anton Smolnikar sklical svojo 
zadnjo novinarsko konferenco, na kateri je predstavil posledice 
ujme in aktualne podatke glede gradnje vrtcev in πol v obËini. 
Njegovo poroËilo o nastali πkodi zaradi elementarnih nesreË 
sta poglobila mag. Matjaæ Srπa, poveljnik CZ Kamnik, in Brigita 
VavpetiË, namestnica poveljnika CZ. Æupan je ob tej priloænosti 
javno izrazil zadovoljstvo ob realizaciji veËine skupnih projek-
tov, ki so si jih s koalicijo zadali v tem mandatu. V povezavi z 
volitvami pa je pojasnil, da v prihodnjem mandatu ne namerava 
biti podæupan in da se πe vedno ni odloËil katerega kandidata 
za æupana bo morda podprl v drugem krogu volitev. Prvi krog 
bodo tako vsi kandidati ≈odpeljali« brez njegove podpore.

Poveljnik Civilne zaπËite Kamnik mag. Matjaæ Srπa se je na æupanovi no-
vinarski konferenci javno zahvalil vsem prostovoljnim gasilcem, Ëlanom CZ, 
Policiji Kamnik, ki je nadzorovala stanje cest in plazov, Komunalnemu pod-
jetju Kamnik, ekipi podjetja Æurbi Team in strokovnjakom iz podjetja PUH 
in Proctor, posebno zahvalo je namenil strokovnjaku Martinu Vrabcu. Kot 
je predstavil, groba ocena πkode znaπa okoli 2,8 milijonov evrov, a v to πe 
niso zajete πkode povzroËene kmetijstvu. 

Iz poroËila poveljnika Civilne zaπËite Kamnik
Groba ocena πkode ob poplavah znaπa 
okoli 2,8 milijonov evrov, a v to πe 
niso zajete πkode v kmetijstvu

V zadnjih treh letih je bilo v sanacijo cest, zemeljskih plazov, vodovodov, 
mostov in drugih objektov skupno vloæenih preko 1,2 milijona evrov (skupno 
obËinskih in dræavnih sredstev za sanacijo πkode po naravni nesreËi 2007 in 
2008). Za sanacijo vodotokov na obmoËju Zg. Save (ki jo pokriva koncesionar 
Hidrotehnik) je bil sprejet tudi triletni sanacijski program odprave posledic 
poplav 18.9. 2007. Prav zaradi vloæenih sredstev v sanacijo vodotokov je 
verjetno tudi ob letoπnjih poplavah πkoda bistvena manjπa na objektih na 
obmoËju vodotokov Nevljice s pritoki. Drugi razlog pa je preventivno ukre-
panje, saj je bilo obËanom razdeljenih veË kot 2.500 protipoplavnih vreË. 

poplavljeni oz. poπkodovani objekti zaradi 
zemeljskih plazov:

Poplave 
18. 9. 2007

Poplave 
17.9.-19.9.2010

poplavljeni objekti  
(stanovanjski, gospodarski, poslovni)

88 45

poπkodovani odseki region. cest 6 1
poπkodovane obËinske ceste 56 42
poπkodovani mostovi 8 2
poπkodbe na vodovodnem omreæju 3 3
poπkodbe na elektro in telef. omreæju 2 6
zemeljski plazovi 22 45
ogroæene zgradbe zaradi plazov 2 10
Skupaj dogodkov 187 154

Primerjava πtevila obravnavanih dogodkov ob poplavah  
v letu 2007 in 2010

Vrsta dogodka nastale πkode Groba ocena πkode 
po poplavah  
18. 9. 2007

Groba ocena πkode 
po poplavah 
17. 9.-19. 9. 2010

V EUR V EUR
Objekti (stanov., poslovni, 
javni, veËstan., πport. inf.)

590.000,00 40.000,00

ceste, mostovi,  
vodovodno omreæje

225.000,00 120.000,00

zemeljski plazovi 380.000,00 2.600.000,00
poπkodbe na gozdnih cestah 137.000,00 15.000,00
SKUPAJ 1.332.000,00EUR 2.775.000,00 EUR 

Primerjava grobe ocene πkode po poplavi 18. 9. 2007 in poplavah 
17. 9. -20. 9. 2010 
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TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

MATI»NA KNJIÆNICA KAMNIK
http://www.kam.sik.si

Sobota, 9.10. ob 10. uri
Kamniπke pravljiËne poti: Iskanje zaklada - Sveti Miklavæ na 
Gori

Sobota, 16.10., ob 10. uri v dvorani knjiænice 
Toli igrica, ki jo otrokom podarja NLB.

Torek, 19.10., ob 19. uri v dvorani knjiænice
Predstavitev knjige o Veliki planini Vilka Rifla.

V mesecu oktobru ©tudentski klub Kamnik v sode-
lovanju z MatiËno knjiænico Kamnik pripravlja nasled-
nja POTOPISNA PREDAVANJA:
Kje: MatiËna knjiænica Kamnik
Kdaj: sreda, 13. oktober, ob 19.30
Kdo: Petra PotoËnik in Romana Lap
Kaj: INDIhindi INDIJA

SRE»ANJA s knjigo:

»etrtek, 14.10., ob 19. uri, knjiænica Kamnik
Dave Pelzer, MOÆ, PO IMENU DAVE: Ali nas doæivetja iz zgod-
njega otroπtva bistveno zaznamujejo?V trilogiji Otrok brez imena, 
Izgubljeni fant in Moæ po imenu Dave nam odgovarja amriπki pisatelj 
in terapevt Dave Pelzer, ki je kot otrok muËen v svoji druæini.Vodi: 
Danijel Bezek

Torek, 19.10., ob 17. uri, knjiænica Motnik
Louaan Brizendine, ÆENSKI MOÆGANI, MO©KI MOÆGANI: 
Ameriπka nevropsihiatrinja Lounn Brizendine v svoji knjigi Æenski 
moægani na razumljiv naËin pokaæe, zakaj se æenske obnaπajo na 
en in moπki na drug naËin. V igri so hormoni in moægani. Angleπki 
pisatelj Roald Dahl je napisal nenavadno novelo ≈William in Mary«. 
V njej na groteskni naËin opiπe fantastiËno zgodbo o æivljenju moæ-
ganov po smrti.
Vodi: Danijel Bezek

ú

TuristiËno druπtvo Kamn’k
Informacije: 051 307 299 in 031 528 747
www.domacija.com

v Budnarjevi domaËiji 

v nedeljo, 10. oktobra, od 14. ure dalje
»IPKARSKO POPOLDNE
Klekljarsko druπtvo »ebelica, Moste pri Komendi, sekcija Nevlje.       

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov in ga prejemajo gospodinjstva obËine 
Kamnik brezplaËno. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glavni trg 23 (zgrad-
ba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 041/662-450, fax: 
01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne ure: ponedeljek in 
petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 17. ure. NenaroËenih 
Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d., 7. 10. 2010.

Iz kamniπke obËine so sodelo-
vali: Golob Darko s.p. mizarstvo, 
Pax d.o.o. sveËarstvo, Spruk Jure 
s.p. domaËa in umetnostna obrt, 
Tonin Matjaæ s.p. izdelovanje 
gostinske opreme, Roli d.o.o. iz-
delovanje kovinskih izdelkov, iz 
komendske obËine pa ©penko 
KoËar Jana s.p. pletenine ©pen-
ko, Rebol Drago s.p. πËetarstvo, 
Avguπtin Marko s.p. peËarstvo in 
Kmetija AG d.o.o., cvetliËarstvo 
in vrtnarstvo.

Eksponati so bili edinstveni, 
kakovostni, obiskovalci so jih z 
zanimanjem ogledovali. Predsta-
vitev izdelovanja je potekala tudi 
preko predvajanja zgoπËenke, kar 
je bilo πe posebej atraktivno, saj si 
je marsikateri obiskovalec prviË 
ogledal postopke npr. izdelova-
nja sveË, πËetarstva, izdelovanja 
gostinske opreme itd. 

Uspeh najboljπih razstavljalcev 

Vi spraπujete, æupan odgovarja

Na kratko lahko reËem, da 
je po mojem mnenju letoπnja 
volilna kampanja, tako za æu-
pane kot za obËinske svetnike, 
korektna in poπtena, a vendar-
le z nekaterimi poizkusi podti-
kanj in laæi, blatenjem mojega 
imena in prizadevanji, da bi 
izniËili vse, kar je povezano 
s πestnajstletnim æupanova-
njem.  

»e komu, potem je zagoto-
vo meni najteæje ocenjevati 
kandidate/ke, od katerih bo 
eden/a v prihodnjih πtirih le-
tih vodil/a naπo obËino. Ven-
dar le, ker nisem v igri, laæje 
in neobremenjeno spremljam 
vsa dogajanja, njihovo real-
nost in utopiËnost besed, ki jih 
nizajo kandidati/ke. Glede na 
izkuπnje, ki jih imam, sem pre-
priËan, da vse, kar naπtevajo, 
predvsem æupanski kandi-
dati, ni moË uresniËiti niti v 
treh mandatih. Premalo se za-
vedajo realnosti trenutka in 
zaostrenih finanËnih pogojev 

Miha H. iz Kamnika vpraπuje, kako kot neobreme-
njen æupan spremljam letoπnjo volilno kampanjo. Tudi 
πtevilni KamniËani so me spraπevali za oceno letoπnje 
kampanje.

za prihodnje delovanje obËine. 
Vse bolj imam obËutek, da mno-
gi kandidati zelo slabo poznajo 
celotno obËino, za nekatere sem 
prepriËan, da o proraËunu ob-
Ëine in vseh πtevilkah v njem le 
sanjajo. ≈V zadnjih πestnajstih 
letih je bilo vse zaniË, Ëas je za 
spremembe«, vpijejo nekateri, a 
so odgovori s terena povsem dru-
gaËni. 

Veliko besed je o gradnji vrt-
cev. Upam, da bom bodoËega æu-
pana ali æupanjo razbremenil s 
temi razmiπljanji, tudi zato, ker 
bomo do konca leta odprli veË 
kot dvajset novih oddelkov. O 
Veliki planini vsi vedo vse, nihËe 
pa ne ponuja reπitev, kako, kdaj 
in s Ëim bo razreπil πtevilne pro-
bleme, ki so πtevilni predvsem v 
nekaterih glavah. Celo eden od 
svetnikov, ki se je v πtirih letih 
na seji obËinskega sveta oglasil 
le dvakrat, je na temo Velika 
planina postal zelo pismen, za-
jedljiv in celo æaljiv do mene in 
mojih prizadevanj. 

Mislim, da v volilno kampanjo 
ni bilo potrebno vnaπati nacio-
nalne nestrpnosti in primitiv-
nih anket iz tajnih telefonskih 
πtevilk.  

Ko beæno pregledujem progra-
me, ki jih obljubljajo volivcem, 
bi teæko dejal, da se med seboj 
razlikujejo, saj gre za sama na-
πtevanja vseh problemov, ki so 
≈vπeËni« volivcem po posameznih 
podroËjih obËine. Ni pa razbrati 
prioritet, realnosti, ki bi naj bila 
opredeljena tudi Ëasovno. Real-
nost se bo pokazala πele s spreje-
mom funkcije, ne pa s tokratnim 
preπtevanjem plakatnih mest in 
panojev, lepπim ali ciniËnim na-
smeπkom kadidata/ke. Tudi tisti, 

ki najbolj prisega na socialo je, 
sem prepriËan, æe davno pre-
segel dovoljena sredstva za vo-
lilno kampanjo. Morda bi del 
tega denarja namesto obljub 
in besed namenil/a tistim, o 
katerih veliko govori. 

Naj zmaga boljπi, tisti ki zna 
ceniti dosedanji razvoj kamni-
πke obËine, ki bo znal tudi brez 
podtikanj in laæi nadaljevati 
moje uspeπno delo! 

In ker je to moja zadnja 
≈æupanova rubrika« v Kam-
niπkem obËanu, lep pozdrav 
vsem, ki ste jo pozorno in z za-
nimanjem prebirali. 

ÆUPAN 
TONE SMOLNIKAR

»lani ObmoËne obrtno-podjetniπke zbornice Kamnik  
na najveËjem sejmu obrti in podjetniπtva v Celju

Delo, znanje in ustvarjalnost 
kamniπkih in komendskih 
obrtnikov nagrajeni

Letoπnjega 43. Mednarodnega obrtnega sejma v Celju so se 
udeleæili tudi obrtniki in podjetniki iz ObmoËne obrtno-pod-
jetniπke zbornice v Kamniku. Devet kamniπkih in komendskih 
obrtnikov in podjetnikov je predstavilo raznolike dejavnosti 
in izdelke, od izdelkov domaËe in umetnostne obrti do izdelo-
vanja sveË, pletenin, gostinske opreme, kovinarske dejavnost, 
cvetliËarstva, πËetarstva in mizarstva. 

ni prezrla tudi Obrtno-podjetni-
πka zbornica Slovenije. Strokovna 
komisija je ocenjevala izdelke na 
MOS-u in podelila pomembna pri-
znanja - 3 zlate cehe, 4 srebrne ter 
6 bronastih sejemskih nagrad. 

Mizarstvu Golob 
Darko najviπje 
priznanje slovenske 
obrti

Najviπje priznanje - zlati 
CEH je prejel GOLOB DARKO 
s.p. z RoæiËnega pri Kamniku, 
ki je predstavil vrhunsko pohiπtvo 
ter mizo s stoli. Unikatni izdelki 
so dobesedno izæarevali na celot-
nem sejmiπËu, temu primerno je 
bil urejen tudi razstavni prostor. 
Lastnik podjetja Darko Golob je 
povedal, da prviË sodelujejo na 
obrtnem sejmu, dodeljeno pri-
znanje zlati CEH pa jim prinaπa 

πe dodatni elan za nove ideje in 
predstavlja potrditev uspeπnega 
dosedanjega dela. Razstavljeno 
pohiπtvo ne predstavlja samo 
vrhunsko kakovost z roËno iz-
delano poslikavo, temveË je za-
okroæena funkcionalna celota. 
Stoli so udobni, skoraj ≈grofov-
ski«. Pomembni so detajli, ki pri-
Ëarajo vsa priËakovanja πe tako 
zahtevnega kupca. 

Golob Darko s.p. je izdelal 
tudi celotno pohiπtvo novega 
apartmaja v Kranjski Gori, ki je 
v lasti OOZ Kamnik. Usklajenost, 
enotna stilna oblika, funkcional-
nost, vse to so besede, s katerimi 
letovalci pohvalijo opremo v 
apartmaju. 

Komendskima 
obrtnikoma bronasti 
ceh

Marko Avguπtin s.p., iz Suhadol 
pri Komendi, je prejel bronasti 
ceh za unikatno lonËeno peË. 
Oblike peËi so prilagojene stilu 
in arhitekturi prostora, v podjet-
ju so prepriËani, da ima lonËena 
peË simbolno in duhovno vlogo, 
ki je povezana s toplino in do-
maËnostjo. PeËnice izdelujejo iz 
slovenske sive gline, ki se uporab-
lja tudi v alternativni medicini. 
Marko Avguπtin ima pridobljeno 
tudi strokovno pozitivno mnenje 
OZS, da je izdelek priznan kot do-
maËa in umetnostna obrt. Visoka 
kakovost izdelka, ljudsko izroËilo, 
unikatna izdelava, naravni mate-
riali so nekatere karakteristike za 
pridobitev pozitivnega mnenja o 
ustreznosti izdelka. 

Rebol Drago s.p. iz Most pri 

KamniËan Golob Darko s.p. je dobitnik zlatega CEH-a, na mednarodnem sejmu v Celju je navduπil z vrhun-
skim, roËno izdelanim pohiπtvom - omaro s stekleno vitrino ter mizo s stoli. Gre za pravi obrtniπki izdelek iz 
masivnega lesa s priokusom rezbarske in drugih tehnik, vse pa je plod dela in znanja iz domaËe delavnice.

Za unikatno lonËeno peË je æe dobro poznani lonËar Marko Avguπtin 
s.p. na nedavnem MOS v Celju prejel bronasti CEH.

©Ëetarske izdelke izdeluje æe tretji rod Reboljevih. Rebol Drago s.p. je dobitnik brona-
stega CEH-a 

Komendi se æe 
kot tretji druæin-
ski rod ukvarja z 
izdelki iz razliË-
nih πËetin. Pri-
znanje bronasti 
ceh bo zagotovo 
krasil razstavni 
prostor na sejmu 
prihodnje leto 
in se bo priklju-
Ëil mojstrskemu 
spriËevalu nje-
govih starih sta-
rπev. ©Ëetarske 
izdelke izdeluje-
jo tako za gospo-
dinjstvo kot tudi 
za industrijo. 

IRENA 
TONIN
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Uspešno naprej!

 

Kandidati za svetnice in svetnike 
obinskega sveta obine Kamnik 

Na zadnjih lokalnih volitvah leta 2006 je Lista Toneta Smolnikarja – Za 
Kamnik dobila 6 svetnikov, ki so pomembno soustvarjali razvoj Obine 
Kamnik. Skupaj smo uresniili veino zastavljenih ciljev, kar pomeni, da 
nismo trosili velikih obljub, zato tudi tokrat naš program sloni na 
priakovanih realnih možnostih. Zavedamo se, da je gospodarski položaj 
v vsej državi slab, da bo treba še bolj nartno in preudarno izkoristiti 
finanne možnosti. Skupaj smo prepriani, da bo Lista Toneta 
Smolnikarja – Za Kamnik tudi tokrat uspelo pomembno sooblikovali 
razvojno politiko in še naprej zagotavljati uspešne razvojne korake, tako 
kot doslej. 
                                                                                 župan Tone Smolnikar 
 

Tudi za to mandatno obdobje ne želimo veliko obljubljati. Živimo v obdobju 
krize ter odrekanj in zato je še toliko bolj pomembno, kdo bo odloal o 
nadaljnjem razvoju naše obine. Obina Kamnik je ena redkih slovenskih 
obin, ki nima dolgov, še ve, uspelo nam je zagotoviti skoraj 6 milijonov 
evrov za izgradnjo novih osnovnih šol. To je dobra popotnica za vse, ki 
vemo kaj hoemo in kaj moramo postoriti, da bi prišli do želenih ciljev. 
Zavedamo se, da pot ne bo tlakovana z rožicami, potrebna bo maksimalna 
angažiranost vseh. Dokazali smo, da znamo. V delo smo pripravljeni vložiti 
vse svoje moi in sposobnosti. 
 

Brane Hafner, predsednik LTS - Za Kamnik 
  

 

Volilna enota 1: kmetijstvo, turizem - nova delovna mesta in ohranjanje kulturne krajine 

• nadaljujmo eno najuspešnejših obdobij 
razvoja naše obine 

• na zadnjih volitvah smo obljubili veliko 
in veino tudi uresniili 

• strankarska neopredeljenost, znanje in 
izkušnje so naša prednost 

• politina orientacija nam ni pomembna, 
pomembni so interesi obanov in obank 

• povezujemo strokovne predloge s 
politinimi odloitvami za skupni 
napredek v naši obini 

• povezovali se bomo z vsemi, ki si želijo 
sodelovati pri nadaljnem uspešnem 
razvoju  

 

 
Marija  
Marinka 
Mošnik 

Anita 
Kotnik 

Jernej 
Štrajhar 

Barbara 
Sitar 

Franc 
Rezar 

Mitja 
Erdani 

Lista Toneta Smolnikarja - Za Kamnik je kot županskega kandidata podprla Marjana Šarca in 
priakuje, da bomo skupaj tudi v zaostrenih pogojih nadaljevali uspešen razvoj Obine Kamnik.  

 
 

Volilna enota 2: oskrba s pitno vodo, ohranjanje narave ter razvoj sonaravnega turizma 

Volilna enota 3: naj zacveti podjetništvo v zdravem in istem okolju, izgradnja lekarne na Duplici  

Volilna enota 4: šole, vrtci, staro mestno jedro, promet, turizem 

    

Uspešno naprej!

• v pripravi pogojev za hitrejši razvoj 
podjetništva in turizma ter odpiranje 
delovnih mest v novih poslovnih conah 

• zaete investicije so usmerjene v šolstvo, 
otroško varstvo, izgradnjo in obnovo 
kanalizacije, promet, cestno 
infrastrukturo, kolesarske in peš poti, 
kakovost bivanja 

• sredstva prorauna bomo oplemenitili s 
sredstvi EU, države, donatorstva in javno 
zasebnega partnerstva 

• posebno skrb bomo posvetili socialnemu 
stanju in tistim, ki se težje vkljuujejo v 
družbo  

• še naprej bomo zagovarjali enakomeren 
razvoj celotne obine 

• ustvariti moramo pogoje za spodbujanje 
razvoja kmetijstva in podeželja 

• pri prostorskem nartovanju se bomo 
trudili zagotavljati vzdržni razvoj tako 
mestnih kot vaških predelov 

 

 
Marjan 
Osolnik 

Karla  
Urh 

Anton Tone 
Šuštar 

Mateja 
Gradišek 

Marjan 
Burja 

Franc  
Hoevar  
Fonza 

 Nives 
Matjan 

Vido 
Repanšek 

Anja 
Frantar 

Simon 
Kladnik 

Marko 
Šarec 

Edbin 
Jerman 

Marija 
Berlec 

Rudolf 
Pfajfar 

Jože 
Zagorc 

Danica 
Zupin 

Miha 
Resnik 

Marina 
Rasiewicz 

Franc 
Pivk Aco 

Brane 
Bremšak 

Vojko 
Žlindra 

Matevž 
Košir 

Anton Tone 
Smolnikar 
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Lahko, če hočemo

Marjan SAREC
za ‘upana 

ob~ine
Kamnik

www.marjansarec.si
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Za mesta v obËinskem sve-
tu se potegujejo kandidati na 
kar 14 listah: 

SNS Slovenska nacionalna 
stranka,

Lista Zvoneta PotoËnika,
Lista Toneta Smolnikarja - Za 

Kamnik,
SD — Socialni demokrati,
DeSUS — DemokratiËna stran-

ka upokojencev Slovenije,
Neodvisna lista Daniela Kova-

ËiËa za obËino in ekologijo,
ZARES — Nova politika,
N.Si — Nova Slovenija — Krπ-

Ëanska ljudska stranka,
SMS — Stranka mladih — Zeleni 

Evrope,
SDS — Slovenska demokratska 

stranka,
LDS — Liberalna demokracija 

Slovenije,
SLS — Slovenska ljudska stran-

ka,
LevËkova lista za Kamnik,
Lista za moje mesto in vas.

Kljub temu, da imamo æe ne-
kaj izkuπenj z volitvami, se med 
volivci ponovno poraja kar nekaj 
vpraπanj in negotovosti, tudi v 
naπe uredniπtvo smo prejeli veË 
klicev bralcev, zato prav gotovo 
ne bo odveË nekaj napotkov o 
naËinu glasovanja. 

Navodila za glasovanje so si-
cer napisana na glasovnicah, a je 
prav, da smo z njimi seznanjeni 
æe pred odhodom na voliπËe. 

Pri æupanskih volitvah lah-
ko volivec obkroæi samo eno πte-
vilko pred imenom in priimkom 
kandidata. 

Pri volitvah v obËinski 
svet volivec glasuje tako, da 
obkroæi πtevilko pred imenom 
liste kandidatov, za katero gla-
suje. Glasuje lahko samo za eno 
listo. Ne pozabite pa na mo-
ænost, da oddate preferenË-
ni (prednostni) glas toËno 
doloËenemu kandidatu — v 
tem primeru vpiπete v za to 
doloËen prostor pri izbrani 
listi zaporedno πtevilko kan-
didata z liste, ki mu æelite dati 
preferenËni glas. 

©tevilka posameznega kandi-
data je razvidna iz seznama list 
kandidatov za Ëlane obËinskega 
sveta po volilnih enotah, ki je bil 
objavljen v prejπnji πtevilki Kam-
niπkega obËana (najdete jo tudi 
v elektronski izdaji na www.
kamnik.si), objavljen pa je tudi 
na voliπËih na vsakem volilnem 
prostoru.

V svete krajevnih skupno-
sti volimo iz posamezne volilne 
enote toliko Ëlanov, kot je za-
pisano na spodnjem delu gla-
sovnice. Seznam kandidatov za 
Ëlane svetov KS je bil objavljen 
v prejπnji πtevilki Kamniπkega 
obËana, naπli pa ga boste tudi na 
voliπËih.

Neuradni rezultati nedeljskih 
volitev bodo znani kmalu po za-
prtju voliπË, 16. oktobra pa ob-
Ëinska volilna komisija sestavi 
poroËilo o izidu glasovanja.

V kolikor noben æupanski kan-
didat ne bo dobil veËine glasov, 
je za 24. oktober doloËen drugi 
krog volitev, ko se pomerita kan-
didata, ki sta v prvem krogu do-
bila najveË glasov.

Vsi, ki boste glasovali, morate 
izkazati svojo istovetnost z oseb-
nim dokumentom, saj lahko gla-
sujemo le osebno, nihËe ne more 
glasovati po pooblaπËencu, niti 
druæinski Ëlan. 

Na vsakem voliπËu mora biti 
zagotovljena tajnost glasovanja.

SA©A MEJA»

Na volitvah πteje vsak glas, ne pozabite na 
moænost preferenËnega (prednostnega) 
glasu izbranemu kandidatu!

V nedeljo, 10. oktobra, bomo v naπi obËini izmed sedmih 
æupanskih kandidatov izvolili novega æupana ali æupanjo. 
Za mesto æupana kandidirajo: dræavnozborska poslanka Ju-
lijana Bizjak Mlakar, kandidatka stranke SD, Rudi Verπnik, 
nekdanji poslanec dræavnega zbora, kot kandidat stranke 
SDS, obËinski svetnik Matej Tonin, skupni kandidat NSi, SLS 
in SNS. S podpisi volivk in volivcev pa kandidirajo podæu-
pan Brane GoluboviË, igralec Marjan ©arec ter podjetnika 
Zvone PotoËnik in Marjan Smole.
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Kje si Slovenska ljudska stranka?
Tako se lahko vpraπa marsikdo, ki prebira glasila v naπi obËini. Ali je dovolj samo to, 
da ima obËinska organizacija SLS svoje mesto v obËinskem svetu, ki je izraæeno samo 
z enim svetniπkim mestom?

SLS v Kamniku je imela v prvem mandatu obËinskega sveta obËine Kamnik 5 
obËinskih svetnikov, naslednji mandat 4 in potem vedno manj. V obËinskem odboru 
smo se odloËili, da na letoπnjih volitvah ponovno postavimo na kandidatne liste 
dobre kandidate, ki bodo zastopali ideje Slovenske ljudske stranke. Zato smo se 
tudi odloËili, da je tudi naπ kandidat za æupana mag. Matej Tonin, ki prihaja iz dela 
naπe obËine, kjer je podeæelje in ima naπa obËinska organizacija πe vedno veliko 
Ëlanov. PrepriËani smo, da je Matej Tonin pravi Ëlovek za mesto æupana, saj je mlad, 
izobraæen, poπten, æe preizkuπen politik in uspeπen podjetnik.

Slovenska ljudska stranka kljub neprijaznim gospodarskim okoliπËinam stopa 
v prihodnost pogumno in pozitivno. Imamo voljo, izkuπnje in znanje, da lahko s 
pozitivno vero v prihodnost politiki in druæbi spremenimo smer. Z delom za skupno 
dobro vseh obËank in obËanov obËine Kamnik. To pa lahko storimo skupaj z vami. 
In vsi skupaj.

Mag. Radovan Æerjav v svojem pismu obËinskim organizacijam piπe, da so kandidati 
Slovenske ljudske stranke za æupanje in æupane, svetnice in svetnike na letoπnjih 
volitvah ljudje, ki verjamejo, da je lahko æivljenje tudi v naπem malem okolju, v 
slovenskih obËinah, πe bolj ustvarjalno, razvojno usmerjeno, z veË delovnimi mesti in 
socialno prijazno. Da lahko v naπih krajih, kjer prebivamo, ustvarimo prostor za vse 
generacije, mlade druæine, otroke in starejπe. Prostor, kjer bomo spodbujali kulturo, 
πport in skrbeli za varovanje naπega okolja.

Zato vas predsednik SLS mag. Radovan Æerjav in predsednik obËinske organizacije 
Franci Oreπnik vabiva, da se nam pridruæite pri izkazu zaupanja naπim kandidatom 
za svetnice in svetnike. Zaupanja v ljudi, v nas - vsakega posebej. Za naπ dom, 
naπo cesto, vrtec, πolo, zdravstveno, kulturno, πportno, znanstveno ali versko 
ustanovo. 

Veliko nalog je pred novim æupanom obËine Kamnik 
in SLS mora prevzeti izziv in vpliv, ki ga je imela v 
preteklosti v obËini Kamnik z æupanom Tonetom 
Smolnikarjem na Ëelu. Da bo vsak od nas imel svetlo 
prihodnost in veselje ob mirnem æivljenju v svojem 
okolju ter praviËnosti.
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Konvencijo o varstvu Alp (Alp-
sko konvencijo) so 7. novembra 
1991 v Salzburgu v Avstriji pod-
pisale Avstrija, Francija, NemËi-
ja, Italija, ©vica, Liechtenstein in 
EU. Slovenija jo je podpisala 29. 
marca 1993, Kneæevina Monako 
pa je postala pogodbenica s pod-
pisom posebnega dodatnega 
protokola. Alpska konvencija je 
zaËela veljati 6. marca 1995. 

Alpe so poleg 
Sredozemlja najveËji 
evropski ekosistem

Alpe so poleg Sredozemlja 
najveËji evropski ekosistem, so 
evropska zakladnica pitne vode, 
galerija neponovljivih naravnih 
pojavov, æivljenjski prostor za 
30.000 æivalskih in 13.000 ras-
tlinskih vrst, dom in gospodar-
ski prostor za 14 milijonov pre-
bivalcev, vsakoletni izletniπki in 
dopustniπki cilj za 100 milijonov 
obiskovalcev, zgodovinski pros-
tor πtevilnih narodov, jezikov in 
kultur in vedno bolj obremenjen 
tranzitni koridor med Sredozem-
ljem in severno Evropo. 

Prebivalci vseh alpskih dræav 
imamo tako πtevilne skupne 
izzive in razvojna vpraπanja, ki 
jih lahko obravnavamo v okviru 
Alpske konvencije, zavezujoËe-
ga mednarodnega sporazuma, 
ki zagotavlja ljudem in krajem 
v Alpah nove razvojne moæno-
sti. Za njeno izvajanje, ukrepe 
in obveznosti so sprejeti iz-
vedbeni protokoli: Hribovsko 
kmetijstvo, Urejanje prostora 
in trajnostni razvoj, Varstvo na-
rave in urejanje krajine, Gorski 
gozd, Promet, Turizem, Varstvo 
tal, Energija ter deklaracija Pre-
bivalstvo in kultura, deklaracija 
Podnebne spremembe.

ObmoËje Alpske 
konvencije obsega 
tretjino povrπine 
Slovenije in 62 obËin

ObmoËje Alpske konvencije 
v Sloveniji meri 6.766,6 km2 
(33,4% povrπine Slovenije) in 
vkljuËuje 62 obËin, 1193 naselij 
in 365.620 prebivalcev (18,6% 
prebivalstva Slovenije). ObËina 
Kamnik je med aktivnejπimi 
v Sloveniji, saj je ena redkih ob-
Ëin (poleg Bovca, Kranjske gore 
in Bohinja), ki se vkljuËuje v alp-
ske mreæe (na primer: Omreæje 
obËin - Povezanost v Alpah, 
Alpska mesta). VkljuËenost v 
omenjene mreæe omogoËa tudi 
pridobivanje sredstev za 
razliËne projekte. Trenutno 
na ObËini pripravljajo dva pro-
jekta, ki ju bodo v oktobru pred-
lagali za sofinanciranje. O tem, 
da kamniπko obmoËje velja za 
enega bolj aktivnih, govori tudi 
skupna publikacija Ministrstva 
za okolje in prostor in Cipre Slo-
venije, kjer navajajo, da sta med 
17 primeri projektov dobrih 
praks kar dva projekta z obmo-
Ëja naπe obËine, in sicer Terme 
Snovik - okolju prijazne toplice z 
uporabo obnovljivih virov ener-
gije, energetsko najuËinkovite-
jπe podjetje 2008 in projekt CO2 
neutral transport for the Alpine 
space (CO2 - Neutroalp, izvaja-
lec projekta je Center za razvoj 
Litija), ki se izvaja tudi na obmo-
Ëju naπe obËine in se ukvarja z 
javnim potniπkim projektom.

V Kamniku je 4. in 5. junija le-
tos potekala tudi 14. letna konfe-
renca in skupπËina Ëlanic Omreæ-
ja obËin ≈Povezanost v Alpah« z 
naslovom ≈TuristiËne obËine v 
Ëasu podnebnih sprememb«, 
katere so se udeleæili predstav-
niki vseh 8 dræav pogodbenic. 
Med drugim so si gledali Veliko 
planino, nad obiskom Kamnika 
in okolice pa so bili navduπeni, 
kar je izvrstna promocija za naπo 
obËino.

Alpska konvencija predstavlja 
skupno odgovornost za iskanje 
ravnoteæja med varovanjem na-
rave in gospodarjenjem z njeni-

Predstavitev Alpske konvencije 
v prostorih ObËine Kamnik

Na obËini Kamnik je v septembru in oktobru razstavljeno 
promocijsko gradivo na temo Alpske konvencije z name-
nom poveËanja njene prepoznavnosti. Konvencija zdruæuje 
osem alpskih dræav (Avstrija, Francija, Italija, Liechtenste-
in, Monako, NemËija, Slovenija in ©vica), ki so se zavzele za 
skupno politiko razvoja tega posebnega gorskega obmoËja. 
V obdobju med 2009 in 2011 konvenciji predseduje Slove-
nija, ki si je kot prioritetno nalogo zadala pribliæati Alpsko 
konvencijo ljudem. 

mi viri. Njen cilj je varo-
vati Alpe kot æivljenjski 
in gospodarski prostor 
lokalnega prebivalstva 
ter ohraniti izjemno 
naravno, kulturno, je-
zikovno in krajinsko 
raznovrstnost. 

VeË o alpski kon-
venciji si lahko pre-
berete  na spletni 
strani http://www.
alpconv.org

NaroËnik oglasa: SLS
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Zofija: Meni osebno se lokal-
ne volitve zdijo zelo pomemb-
ne. Vedno se jih udeleæim. 
Menim, da je to moja dolænost. 
»e ne greπ na volitve, ne daπ 
svojega glasu, izgubi se glas, ki 
je morda pomemben, brez gla-
su se ne more niË spremeniti. 
Vem, da so volitve v svet kra-
jevne skupnosti, obËinski svet 
in volitve za æupana. Opaæam, 
da je danes mladina veliko bolj 
zaposlena kot vËasih, vedno 
pravim, da je bilo vËasih bolj 
luπtno kot je danes, vËasih smo 
bili bolj skupaj, bili smo prava 
skupnost. Menim, da moramo 
imeti zaupanje v æupana. Vsaj 
v æupana, Ëe ne v vlado. Æupan 

Naπa anketa

GREMO V NEDELJO  
NA LOKALNE VOLITVE?

V nedeljo, 10. oktobra, bodo potekale lokalne volitve za æu-
pana obËine, Ëlane obËinskega sveta in Ëlane krajevnih skup-
nosti. V zadnjem Ëasu nas kandidati prepriËujejo s plakatov 
na vsakem koraku, z reklamnimi letaki se polnijo nabiralniki, 
obËasno se lahko celo najeπ na kakπni stojnici. Kako obËani do-
æivljajo lokalne volitve smo se pozanimali na kamniπkih ulicah. 
Se jim zdijo pomembne? Se jih udeleæujejo? Imajo obËutek, da 
s svojim glasom lahko vplivajo na lokalno politiko, soodloËajo 
pri gradnji lepπe prihodnosti v lokalni skupnosti? Je lokalna 
politika uspeπna?

Mojca: Na lokalne volitve 
ne bom πla, saj o kandidatih ne 
vem skoraj niË, jih ne poznam 
in priznam, da se za volitve ne 
zanimam. Kar sem do sedaj za-
sledila, sem mnenja, da so si 
kandidati med seboj zelo po-
dobni, ni ravno na voljo dobre 
alternative. Dræavne volitve se 
mi zdijo bolj pomembne, sem 

kot so razliËni ljudje. Nekateri 
imajo ogromno samoiniciative, 
spet drugi niË, se ne zanimajo, 
kaj se dogaja okrog domaËega 
praga. Za æupana se mi zdi po-
membno, da je gospodarstve-
nik, ne politik. Da na poloæaju 
ne pozabi, da je bil nekoË tudi 
sam navaden obËan. Mesto se 
je v zadnjih letih zagotovo iz-

boljπalo, kar se vidi na vsakem 
koraku, tudi na podroËju turiz-
ma, æelim pa si, da bi se polepπ-
al izgled mestnega jedra. VeË 
obnovljenih fasad, ploËniki, 
oæivitev ©utne, za zgled je lahko 
mestno jedro Ljubljane, ki je res 
postalo lepo.

Damijana: Politika me sploh 
ne zanima, Ëeprav bom πla v ne-
deljo na volitve. ©la bom samo 
zaradi mame, ki je Ëlanica ene 
od strank. Potrudila se je in mi 
predstavila program stranke. Po 
pogovoru s prijatelji mislim, 

da gre dandanes na lokalnih 
volitvah veliko ljudi volit samo 
zaradi znancev na kandidatni 
listi, odloËaπ se na podlagi vez 
in poznanstev. Sama politikom 
ne verjamem veË, saj vsi nekaj 
obljubljajo. Moj glas zagotovo 
ni odloËilen, saj politiki delajo 
po svoje. Pred volitvami sebe 
uspeπno reklamirajo, potem 
gredo svojo pot. Pri kandidatih 
mi je pomembna resnicoljub-
nost, strpnost, pomembno, da 
res reπuje probleme, da sam 
stoji za svojimi besedami in de-
janji, pomembna je odloËnost 
kandidata. Kamnik kot mesto 
se je v zadnjih letih izboljπal, v 
prihodnje pa si æelim v mestu 
veË socialne varnosti in veË 
moænosti za otroke in mladino, 
saj na njih svet stoji. 

Vasja-Ulrih: Na lokalne vo-
litve ne grem. Ne zdijo se mi po-
membne, premalo poznam lju-

mora biti poπten, nehinavski, 
bolj skromen. Zagotovo se je 
Kamnik v zadnjih letih izboljπ-
al na vseh nivojih, zato nimam 
posebnih æelja glede prihodno-
sti. »e je denar, gre zagotovo na 
boljπe, Ëe ga ni, se pa ne more. 
Tako je to.

se jih udeleæila, pa tudi o njih 
sem veË vedela, saj so bili bolj 
prisotni v medijih. Osebno mi 
je zelo pomembno, da se kan-
didat na volitvah zavzema za 
okolje. Vsi bi radi nekaj gradili, 
sama pa si æelim, da se v obËini 
narava bolj ohranja.

Nina: Volitev se udeleæujem, 
tako dræavnih kot lokalnih, saj 
vsak glas πteje in je pomemben. 
Pomembno se mi zdi, da bi ob-
Ëani bolj zaËeli razmiπljati v tej 
smeri. Vsak lahko prispeva sam 
k spremembi, ne da se sliπi: ah 
brez veze, saj je vse vedno isto. 
Kandidati so si seveda razliËni, 

di. Na letakih vsi kandidati ne-
kaj napovedujejo, a programov 
podrobneje ne poznam. Vsi 
pred volitvami vse obljubljajo, 
kaj pa se dogaja po volitvah, je 
seveda druga zgodba. Volitve so 
vedno le volitve. Pomembno je, 
da se Ëlovek v politiki dræi ob-
ljub, dræi besedo, da je poπten. 
Pomembno je, da dela za potre-
be obËanov, ne za lastne inter-
ese. Lokalna politika v Kamniku 
je bila zadnja leta uspeπna, stva-
ri so urejene, upam, da bo tako 
tudi v prihodnje.

BOJANA KLEMENC

Draga slovenska pomlad!

Po 16 letih Kamnik potrebuje spremembe. Osvežitev 
na županskem mestu bi bila zdravilna za našo občino. 
Za vse tiste, ki si želijo resničnih sprememb  in nove 
energije v vodstvu občine Kamnik, je mag. Matej 
Tonin naravna izbira. Tonin združuje ljudi in ima prave 
ideje, predvsem pa je naša skupna garancija za boljšo 
prihodnost.
Za energičnega in neobremenjenega župana 
obkrožite številko 6.
                                                                                                                    
                                            Franci Orešnik 
                  predsednik občinske organizacije SLS v Kamniku www.kamnik.zares.si
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32-letna Tea, sicer diplomira-
na ekonomistka, pravi, da je bil 
resniËni povod za prostovoljstvo 
druæinska tragedija, ko je v pro-
metni nesreËi æivljenje izgubila 
bratova æena. Zadnji dve leti sta 
Teo korenito spremenili. S pri-
dobljenimi izkuπnjami je posta- 
la res ≈pozitivka«, svojega nasme- 
ha ni izgubila niti ob izgubi slu-
æbe, izboljπali so se odnosi v dru-
æini.

Skladba Voda skupine 
Dan D in poplave

Tri dni pred katastrofalnimi 
poplavami, ki so se zgodile tret-
ji vikend v septembru, je Tea na 
poti proti ViËu v avtu posluπala 
skladbo Voda skupine Dan D. 
Zanimivo nakljuËje. Tea se je s 
sedmimi prijatelji iz RdeËega kri-
æa tega dne odpravila v Albanijo, 
kjer se je v Tirani udeleæila pr-

VSAK »LOVEK BI MORAL BITI 
VSAJ ENKRAT PROSTOVOLJEC
KamniËanka Tea Lorberg je kot prostovoljka 
pomagala v katastrofalnih poplavah na Barju
Tea Lorberg iz Kamnika je dolgo Ëasa v sebi Ëutila klic pomaga-
ti bliænjim, vendar nikakor ni vedela, kje in kako zaËeti. Pred 
dvema letoma je na televiziji ujela oddajo, kjer so se predstavili 
skavti in se v trenutku odloËila, da se jim pridruæi. V Kamniku 
je kot sovoditeljica noviciata nekaj Ëasa pomagala v Mamuto-
vemu stegu, preko prijateljev priπla v ekipo Prve pomoËi pri 
RdeËem kriæu in opravila bolniËarski teËaj, sledilo je prosto-
voljstvo na Onkoloπkem inπtitutu in pri samohranilki s tremi 
otroki, ki ji je pomagala pri uËenju. Dve leti, ki sta ji popolno-
ma spremenili æivljenje. Ekipa iz Prve pomoËi je postala njena 
druga druæina, sledila so tekmovanja, boljπe spoznavanje in 
razumevanje Ëloveπkega telesa in nudenje pomoËi ljudem v 
stiski. Vsaka nova ovira je bila za Teo velik izziv, æelela se je z 
njo sooËiti, saj si πe pred leti niti v sanjah ni predstavljala, da 
je sama zmoæna kaj podobnega. 

venstva glavnih mest jugovzhod-
ne Evrope v prvi pomoËi. »ez tri 
dni je njen rdeËi clio pred skla-
diπËem RdeËega kriæa na Træaπki 
cesti do strehe zalilo. V Albaniji, 
pod jasnim nebom in poËitkom 
v bazenu, je Tea izvedela za kata-
strofalno situacijo v Sloveniji. Ta-
koj je vpraπala sekretarko OZRK 
Ljubljana Anito Caruso, Ëe bodo 
priskoËili na pomoË. Æe na poti 
domov si je æelela pomagati pri-
zadetim v poplavah. 

Tea se je iz Albanije vrnila po-
zno ponoËi v nedeljo, v ponede-
ljek zjutraj je æe bila na terenu, na 
Barju. ObmoËno zdruæenje RK 
Ljubljana nima svojih Ëolnov, zato 
so jih Tei in sodelavcem posodili 
gasilci in specialna enota policije. 
Na terenu je bila od ponedeljka 
do Ëetrtka, ko je bila najveËja ob-
seænost poplav. 

Blizu 20 tisoË 
prostovoljcev 
pomagalo ljudem v 
stiski

Tea Lorberg je bila ena izmed 
skoraj 20.000 Slovencev, ki so po 
vodni ujmi pomagali ljudem v 
stiski. Tea se spominja, da je bilo 
najhujπe v ponedeljek, ko niso ve-
deli, kje vse je pomoË sploh po-
trebna oziroma kje sploh zaËeti. 
©li so na slepo in prvi dan oskr-
beli vas Lipe. Tea je Ëlanica Zmaj-
Ëekov, ene izmed treh terenskih 
ekip za pomoË ljubljanskega RK. 
©ele na terenu je postalo vsem 
jasno, kakπna je pravzaprav prava 
razseænost poplav. Sprva so pros-
tovoljci menili, da bo dovolj, Ëe 
ljudem pakete s hrano dostavijo 
do vasi, a so ugotovili, da so ljudje 
dejansko ujeti v svojih hiπah. 

Prvi dan so s Ëolni delili pa-

Zgodbe in ljudje, ki jih 
ne bo pozabila 

Zanimiv obËutek je voænja po 
vodi, kjer veπ, da so normalno 

kete RdeËega kriæa, ki vsebujejo 
kruh, mleko, testenine, moko, 
majonezo in vodo, naslednji dan 
so razdeljevali mleko, vodo in 
kruh, pozneje so se prilagajali 
individualnim potrebam, deni-
mo plenice za otroke, Ëokolino, 
zdravila, sveËke...Tea nima slabih 
izkuπenj s prebivalci, do priza-
detih je pristopila z nasmehom, 
vzpodbudno besedo in pozitivno 
naravnanostjo. Kamorkoli je pri-
veslala z gasilci ali policisti, so je 
bili ljudje veseli. Po dveh dneh so 
jo ‘odrezani od sveta’ æe ‘poznali’. 
Navduπeno pove, da so jo prebi-
valci Iæanke povabili na piknik, 
katerega se bo seveda z veseljem 
udeleæila. 

kri obleki, ji je gasilec Lojze poso-
dil svojo gasilsko opremo.

Tea Lorberg je trdno prepri-
Ëana, da bi vsak Ëlovek pomagal, 
Ëe bi dobil priloænost. In doda, da 
bi moral biti vsak Ëlovek vsaj en-
krat prostovoljec. Izkuπnje in do-
æivetja so neprecenljivi, iz lastnih 
izkuπenj pove Tea. Morda se kdo 
ne znajde in ne ve, kako pristopi-
ti k prostovoljstvu, tako kot sama 
πe ne dolgo nazaj. VËasih majhna 
sprememba, trenutek pripelje do 
velikih, pomembnih in plemeni-
tih dejanj. Tea je bila zagotovo za 
marsikoga v kritiËnih trenutkih 
dobra vila. Tega se ne pozabi. 

BOJANA KLEMENC
Foto: Matej Povπe

Tea je pomagala z raznaπanjem paketov s hrano in ostalimi potrebπËi-
nami poplavljencem v krajih Lipe, »rna vas in Iæanske ceste. Vsi pre-
bivalci so bili pomoËi zelo veseli, Tea pa pravi, da so bili dnevi kljub 
teæki situaciji lepi in prijetni.

Teo Lorberg in prijatelje, ki so pomagali na Barju, je prvi dan na poti s Ëolni v vas Lipe πokirala razseænost 
vodne ujme.

ceste in polja. Tea se je deloma 
poistovetila s prizadetimi v vodni 
ujmi, saj je poplava uniËila njen 
avto, vendar, kot pravi, je to le 
malenkost v primerjavi s πkodo 
nekaterih prebivalcev na poplav-
ljenem obmoËju. V πtirih dneh 
prisostvovanja v akciji je pomaga-
la na podroËju vasi Lipe, »rna vas 
ter Iæanske ceste. Tea je med pre-
bivalci zaznala veliko solidarnost, 
saj je videla, kako so si sosedje 
med seboj pomagali, se pogovar-
jali. Spoznala je gospo, ki je doma 
na plinski πtedilnik kuhala celi 
ulici, sreËala je ljudi, ki so odkrito 
priznali, da so sosedje v πe veËjih 
teæavah kot sami in naj njim poma-
ga prej. Zgodbe in ljudje, ki jih ne 
bo pozabila vse æivljenje. Gospod, 
ki je na balkonu prosil, da mu naj 
prinesejo cigarete, da ostalo ne po-
trebuje, ostarela gospa, ki je æivela 
sama v hiπi, in je ob spoznanju, da 
so ji priπli pomagat, nejeverno za-
jokala ter od ganjenosti ni priπla do 
besed. Niso vsi prebivalci poplav-
ljenih vasi vzeli ponujeno pomoË, 
nekaterim je zadostovala le topla 
beseda in vzpodbuda. Nasmeh in 
preπeren smeh. Tea zagotavlja, da 
je bilo med poplavljenci veliko po-
zitivnega in tudi humorja. 

V ponedeljek, ko se je Tea za-
Ëela spopadati s situacijo, je bila 
πokirana, saj ni priËakovala take 
razseænosti poplavljenega obmoË-
ja, pa tudi nikoli prej ni doæivela 
Ëesar podobnega, seveda upa, 
da se kaj takega nikoli veË ne bo 
ponovilo. Izkuπnje, ki jih je prido-
bila v teh πtirih dneh reπevalne 
akcije, so za Teo neprecenljive, 
saj je trdno prepriËana, da bo po-
magala v morebitnih reπevalnih 
akcijah na prizadetih obmoËjih 
tudi v prihodnje. Zagotovo bo πe 
dolgo ostalo v Teinem spominu 
veslanje po Barju ter trenutek ne-
previdnosti, ko je stopila iz Ëolna, 
padla v jaπek in se znaπla do vratu 
v vodi. Da ne bi zmrzovala v mo-

Ko si enkrat zraven, ne moreπ, 
da ne bi πel pomagat!

Vsako leto je mesec oktober posveËen poæarni varnosti. Letos se po-
sebna pozornost namenja mladim z geslom ≈Ogenj ni igraËa!«. Poklicni 
in prostovoljni gasilci pa ne priskoËijo na pomoË le ob ognjenih zubljih, 
temveË tudi ob vseh drugih naravnih nesreËah. Septembra je velik del 
Slovenije prizadela povodenj. Na sreËo v naπi obËini ni bilo katastrofalne 
πkode, kar pa ne pomeni, da gasilci niso bili v akciji. V Ëasu deæevja je 
deæuralo in bilo na terenu veliko gasilcev po vsej obËini, med tednom pa 
so priskoËili na pomoË obËinam, kjer je bila vsaka marljiva roka, znanje 
ter oprema potrebna pri odpravi posledic vodne ujme.

Matjaæ Piskar, dolgoletni prizadevni Ëlan PGD Motnik, je deæural noË 
in dan v septembrskih poplavah na obmoËju KS Motnik.

Matjaæ Piskar, Ëlan ter orodjar PGD Motnik, se je pridruæil gasilcem æe 
v rosnih letih. V smehu pove, da zato, ker so na vasi paË vsi gasilci. Vsaj 
pred leti je to dejstvo bilo πe vedno ustoliËeno. Da æivi v hiπi zraven gasil-
skega doma v Motniku, ni kaj posebej pripomoglo k odloËitvi, da postane 
gasilec. Prej odliËna druæba mladih, aktivnost v naravi in pomoË ljudem. 
Pri osemnajstih letih je opravil πe teËaj in postal Ëisto ≈ta prav« gasilec. 
Odzove se na vsak poziv, klic na pomoË. Tudi v petek, 17. septembra, ko 
je moËno deæevje dvignilo gladino vaπkega potoka Motniπnica. Matjaæ 
je zaposlen v podjetju Veppo in je hvaleæen svojemu delodajalcu, da je 
strpen do njegovih intervencij. Zadnja je potekala od petka do nedelje, 
ko je deæural in bil v pripravljenosti ves Ëas, opazoval naraslo Motniπnico 
in morebitno povzroËeno πkodo ter seveda pomagal sokrajanom.

Matjaæ olajπano pove, da letos πe zdaleË ni bilo najhuje v njegovem 
rodnem kraju, vendar nikoli ne veπ. Ko hiti na poziv, se v glavi vedno 
porajajo vpraπanja o resnosti situacije. V letoπnjem moËnem petkovem 
nalivu in poplavah so se motniπki gasilci razdelili v tri skupine, saj se je 
sproæil plaz na motniπki obvoznici, istoËasno pa je Motniπnica prestopala 
bregove. V Ëasu naravnih nesreË se pogosto izkaæe, da gasilci niso dovolj 
opremljeni, pokaæe se zastarelost tehnike, ki jo imajo na voljo. V Motni-
ku trije gasilski avtomobili v Ëasu poplav niso zadosti, saj ne moreπ biti 
povsod, tako se gasilci zapeljejo okrog na oglede tudi s svojimi osebnimi 
vozili. Zaradi pomanjkanja denarja primanjkuje preventivnih stvari, kot so 
æaklji, polivinil, za noËne akcije nimajo dovolj moËnih luËi na Ëeladi ali v 
roki, ni dovolj moËnih Ërpalk za Ërpanje vode, ni lovilcev, Ëe pride do izlitja 
nevarnih snovi... Matjaæ iz izkuπenj pove, da na zaËetku ljudje reagirajo 
paniËno, kot gasilec pa najprej pogleda, koliko in kaj se da reπiti. 

V Motniku je solidarnost doma
V Motniku in okolici so skoraj vsi gasilci, zato ne kliËejo nepotrebno po 

pomoË v Ljubljano, pomagajo si med seboj. V vasi Motnik je najveË hiπ ob 
vodi, zato v primeru poplav vsi vaπËani opazujejo situacijo. Solidarnost 
ljudi je odvisna od posameznika, vendar Matjaæ zagotavlja, da v resnih 
situacijah solidarnost nikoli ni predstavljala problema. Ponavadi so priza-
deti zelo gostoljubni, pravi Matjaæ, ti ponudijo tudi malico. 

Matjaæ se spominja, da so bile posledice deæevja v Motniku leta 1998 ali 
2007 veliko hujπe kot letoπnjega septembra. ObËina zagotovo dela redno 
na sanacijah, vendar ima omejena sredstva in bi bilo lahko po Matjaæe-
vem mnenju boljπe. Kot opaæa, lastniki nepremiËnin pogosto ne naredijo 
dovolj za zaπËito svoje lastnine, strinja pa se s trditvijo, da bi morali v 
sanacijo okolja v vasi in okolici vkljuËiti tudi lokalne gasilce, saj poznajo 
teren ponavadi bolje kot projektanti. Septembrsko neurje je to zagotovo 
potrdilo, saj je kamnito zloæbo na enem izmed motniπkih ovinkov, ki so 
jo sanirali spomladi in poleti, Motniπnica ponovno odnesla. 

Matjaæ se spominja, kako je bil pred dvema letoma sreËen in hvaleæen, 
da je gasilec, saj je gorel hlev poleg babiËine hiπe in jo resno ogroæal. V 
reπevalni akciji je uspel s pomoËjo gasilskih kolegov obvarovati babiËino 
hiπo pred ognjem. Takrat je bil izredno ponosen, da je gasilec, saj je lahko 
s svojim znanjem, izkuπnjami in poærtvovalnostjo pomagal babici. Najteæje 
pa mu je bilo poleti 2008, ko se je med prvimi uspel po neurju prebiti do 
vasi Gozd, kjer ga je pretresel pogled na razdejanje, ki sta ga za seboj 
pustila uniËujoË veter in deæ.

Matjaæ bi zagotovo πel na pomoË tudi ljudem na Barje, Ëe bi mu dopuπ-
Ëala sluæba. Na pomoË je odhitelo lepo πtevilo gasilcev iz celotne kamniπke 
obËine. Zahvala in pohvala vsem gasilcem za plemenito delo, za varovanje 
in reπevanje v nesreËah. 

Pogovarjala se je BOJANA KLEMENC

Planinci O© ©martno v Tuhinju smo se kljub deæju zadnjo soboto v 
septembru zbrali v Velikem Rakitovcu. UËiteljica LuËka Drganc in gorski 
reπevalec France Obreza sta nas seznanila z navodili za varno hojo, nato 
pa smo krenili na pot v dolgi koloni, ki jo je sestavljalo kar 32 mladih pla-
nincev in 20 odraslih oseb. Pot nas je vodila mimo kraja Liplje do Kekca, 
kjer so nas priËakali Kekec, Brincel, Pehta in Bedanc, ki so uprizorili kratek 
odlomek iz filma Kekec. Igralcem TD Tuhinj se lepo zahvaljujemo za pred-
stavo. Po predstavi nas je v toplem domu z vroËim Ëajem pogrel gospod 
Matevæ, kar nam je dalo novih moËi za vrnitev proti domu.

ROK IN TIMOTEJ ©KRLJ

OKTOBER 2010
sreda, 13. oktober 20h
KLAPA MALI GRAD
koncert dalma�nskih napevov

četrtek, 14. oktober 19h - GALERIJA DOMŽALE
SILVESTER PLOTAJS SICOE
odprtje likovne razstave, VSTOP PROST, do 29. oktobra.

sobota, 15. oktober 10h - SOBOTNA OTROŠKA MATINEJA
Michael Ende: O ZAČARANI SKLEDI IN ŽLICI
Gledališče Glej, lutkovna predstava, od 3. let naprej

sreda, 20. oktober 20h
CAMERATA ACADEMICA, solistki: Eva Nina Kozmus 
(flavta), Tanja Sonc (violina), Program: Bach, Respigi, 
Handel/Halvorsen/Pasakalja

četrtek, 21. oktober 20h - GALERIJA DOMŽALE
JAZZ v Galeriji: ROBERT JUKIČ TRIO (Slovenija, Avstrija)
Robert Jukič (kontrabas), Daniel Noesig (trobenta), 
Wolfi Rainer (bobni), VSTOP PROST

MESTNI KINO DOMŽALE
DEKLICA IN LISICA (Le Renard et L Enfant) 16.10. ob 17h
r. Luc Jacquet, družinski film

V MOJIH NEBESIH (The Lovely Bones) 16.10. ob 20h
r. Peter Jackson, triler/drama

BOMBNA MISIJA (The Hurt Locker) 17. in 18. 10 ob 20h
r. Kathryn Bigelow, akcijska vojna drama

INFO & REZERVACIJE:
tel. 722 50 50
info@kd-domzale.si
www.kd-domzale.si
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97. oktober 2010NAŠ POGOVOR
Naπ pogovor: Mira in Duπan Papeæ

Zanesenjaka, πportna navduπenca 
in preprosta Ëloveka

πe vedno trdim, da se z delom, 
odrekanjem in vztrajnostjo da-
leË pride. Na hitro obogateti se 
ne da.« Duπan je pred nekaj leti 
tudi resno zbolel. Kot je dejal, je 
bila bolezen resna in dobra pre-
izkuπnja v æivljenju. Tudi tu se je 
pokazala Duπanova trma. S trmo, 
vztrajnostjo in podporo æene ter 
druæine je premagal tudi bolezen. 
Ob tem je vodenje delavnice pre-
vzela starejπa hËerka Nina. 

Gorski teki so njuna 
ljubezen 

Od nekdaj imata zakonca Pa-
peæ rada naravo, pohodniπtvo, 
kolesarjenje, tek, zato tudi ljube-
zen do gorskega teka ne Ëudi. Ne 
navduπujejo ju le slovenske gore, 
osvojila sta tudi najviπjo goro Ev-
rope Mont Blanc in nekaj vrhov 
v Dolomitih. Zaradi navduπenja 
nad gorskim tekom sta ustanovi-
la tudi Klub gorskih tekaËev Pa-
peæ, ki je matica æe uveljavljenim 
tekaËem in hkrati zaledje mladih 
navduπencev teka navkreber. 

©e pred dobrimi desetimi leti 
o tej πportni panogi nista vedela 
veliko, zdela se jima je precej eks-
tremna. SËasoma sta ugotovila, 
da je gorski tek podoben teku na 
dolge proge, vendar pa ga sama 
trasa teka dela veliko bolj nepred-
vidljivega. 

Ob vpraπanju kako sta se zbli-
æala z gorskimi teki, se Duπan na-
smeji: ≈»isto nakljuËno. Takrat 
sva bila v delavnici dva zaposle-
na, Dare BoæiË in jaz. Dare je bil 
navduπen alpinist, ki je tudi naju 
z Miro ≈zastrupil« z gorami, ko 
je sam delal na viπini (viπinske 
priprave). Prosil me je za mesec 
dni neplaËanega dopusta, da bi 
πel na plezalno odpravo v Ande. 
Sprva se mi je zdela njegova ideja 
smeπna. Ko pa smo tako sedeli na 

pa vodi mimo Kokrπkega sedla 
na vrh Grintovca (2558 m). 

Gorski tekaËi so 
posebni, a izjemni 
ljudje

Tek na Grintovec je znan kot 
zelo ekstremen, saj je potrebno 
preteËi okoli 9600 metrov dolæine 
in pri tem premagati 1975 metrov 
viπinske razlike. Tek poznajo tako 
doma kot v svetu, na kar kaæe tudi 
mnoæiËna udeleæba in moËna kon-
kurenca. Zdi se, kot da je v tujini, 
predvsem na Novi Zelenadiji in v 
Zdruæenih dræavah celo bolj po-
znan in odmeven kot doma. Kot 
pravijo vsi, ki teËejo nanj, Grinto-
vec magiËno vabi na svoj vrh in 
ko te enkrat pokliËe k sebi, te ne 
izpusti. To se kaæe tudi v vsakolet-
nem podiranju rekorda teka.

Ob tem Mira razloæi: ≈Povpre-
Ëno se na vrh hodi dobrih 5 ur, 
najboljπi tekaË pa je progo pre-
tekel v uri in 14 minutah. Tek je 
verjetno eden najteæjih na svetu, 
njegovi rezultati pa πtejejo tudi za 
pokalno, dræavno in grand prix 
tekmovanje.«

Duπan ob tem razloæi: ≈Tek na 
Grintovec je izjemno naporen. 
Tu in tudi pri drugih gorskih te-
kih se pokaæe volja premagovati 
samega sebe in si pri tem z veliko 
volje in energije dokazati, prema-
gati in preseËi svoje meje. Seveda 
pa je pomembno tudi druæenje. 
Gorski tekaËi so posebni, a izjem-
ni ljudje.«

Z organizacijo teka sta Mira in 
Duπan Papeæ ponesla ime Grin-
tovca, Kamniπko - Savinjskih Alp, 
Kamnika in Slovenije v svet. S 
tem je postal prepoznaven tudi 
Klub gorskih tekaËev Papeæ, ki 
s svojo znaËilno rumeno barvo 
navduπuje, prinaπa sonce in po-
zitivno energijo. Poleg vzgoje 
dobrih tekaËev klub ohranja tudi 
spoπtljiv odnos do narave, ob tem 
Mira pove: ≈Oba sva velika obËu-
dovalca narave. Pri gorskih tekih 
nikakor ne gre za uniËevanje 
narave. Gorski tekaËi se dræijo 
ustaljenih poti, trase tekov smo 
vedno uredili po ustaljenih pla-
ninskih poteh in takoj po teku 
vse pospravili za seboj.«

Svetovno prvenstvo 
v gorskih tekih velik 
organizacijski in 
finanËni zalogaj

Na lanskem svetovnem pr-
venstvu v gorskih tekih v Italiji 
je organizacijo letoπnjega, 26. 
svetovnega prvenstva, odpove-
dala Norveπka. ≈V Italiji sem bil 
kot Ëlan Odbora za gorske teke 
pri Atletski zvezi Slovenije vodja 
slovenske reprezentance. Zdelo 
se mi je nesprejemljivo, da bi 
svetovno prvenstvo odpadlo. Po 
posvetu s Tomom ©arfom, pred-
sednikom Odbora za gorske 
teke pri Atletski zvezi Slovenije, 
in telefonskemu klicu æupanu 
Tonetu Smolnikarju, sem spre-
jel kandidaturo Svetovne zveze 

za gorske teke in predlagal, da 
organiziramo tek na Veliko pla-
nino. In organizacijo smo dobili.« 
Mira se spomni: ≈Ko me je Duπan 
poklical in povedal o organizaciji 
svetovnega prvenstva, sem sprva 
mislila, da se heca. Po vseh orga-
nizacijah Grintovca sem vedela, 
kaj to pomeni in takoj smo zaËeli 
s pripravami: predvsem z ogledi 
proge, sestavo odborov za pri-
pravo. Seveda se lahko na vse πe 
tako dobro pripraviπ, najveË dela 
pa je bilo zadnja dva meseca pred 
samo izvedbo prvenstva.«

Ampak zakaj tek na Veliko pla-
nino, zakaj ne na Grintovec? 

Duπan pojasni: ≈Ker je tek na 
Grintovec preveË ekstremen, 
problem pa bi bil tudi z logisti-
ko. Vse tekmovalce po tekmi pre-
peljati varno v dolino in jim pri-
skrbeti opremo, to na Grintovcu 
ne bi πlo.«

Letos je tek na Grintovec odpa-
del, v njegovem terminu pa je bil 
izpeljan 1. tek na Veliko planino, 
ki je bil tudi izbirni tek za sesta-
vo slovenske reprezentance. Tek 
je bil posveËen Joæetu UrπiËu. 
Mira razloæi: ≈Joæe je bil naπ zelo 
dober prijatelj, πportnik, trener 
jugoslovanske æenske kolesar-
ske reprezentance, velik ljubitelj 
narave, gora in Velike planine. 
Traso teka na Veliko planino je 
prehodil blizu tisoËkrat. Vendar 
pa je podlegel hudi bolezni. Zato 
smo se odloËili, da 1. tek na Ve-
liko planino posvetimo njemu, 
Modremu moæu.« 

Duπan doda: ≈Tek na Veliko 
planino je bil tudi dobra general-
ka za svetovno prvenstvo, Ëeprav 
je bila udeleæba na svetovnem pr-
venstvu πe enkrat veËja. Boljπi so 
bili tudi Ëasi, najhitrejπi Eritrejec 
Gashazgi je na vrh pritekel v do-
brih 56 minutah, to je 7 minut 
hitreje. Pohodniki to progo na-
vadno prehodijo v πtirih urah.«

Pri tem me Duπan opomni: ≈Pri 
organizaciji sva z Miro æelela, da 
si tekmovalci in obiskovalci za-
pomnijo ne le sam tek, temveË 
Veliko planino, Kamnik, gosto-
ljubnost. Ob pripravi trase smo 
se zato odloËili, da postavimo 
table s starimi ledinskimi imeni, 
ki bodo spominjale na svetovno 
prvenstvo in hkrati pomenijo 
ohranjanje kulturne dediπËine.« 

≈Meni je najbolj vπeË ime Umi-
vavnk. To je vodni izvir malo pod 
Sv. Primoæem. Pri imenih smo se 
naslonili na delo Vilka Rifla, razis-
kovalca lokalne kulturne dediπËi-
ne, ki je ob svetovnem prvenstvu 
izdal knjigo o naπi planini.«

Duπan in Mira povesta, da je 
organizacija svetovnega velik fi-
nanËni in organizacijski zalogaj. 
≈Pri tem nama je zelo pomagala 
ObËina Kamnik, ki se zaveda 
velike promocije in je namenila 
40.000 evrov. Ostalo sva zbrala 
pri donatorjih, veliko pa pri-
spevala sama. Potrebno je bilo 
namreË zagotoviti tri do πtiri-
dnevno bivanje za vse tekmoval-
ce in njihove spremljevalce in jim 
zagotoviti vse prevoze. Brez veË 

kot 400 prostovoljcev nama ne bi 
uspelo. Æenske so veË dni pekle 
pecivo, ki smo ga ponudili tek-
movalcem na zakljuËni priredit-
vi v Stranjah. In seveda πe veliko 
drugih ljudi. Prav vsak prispevek 
je bil pomemben, vsak je prispe-
val po svojih moËeh in znanju. 
Hvala vsem in vsakemu posebej. 
Lahko reËeva, da je bilo to sveto-
vno prvenstvo KamniËanov in 
tudi okoliËanov, Ëeprav sva bila 
midva organizatorja.« 

Duπan se zresni: ≈Brez moje 
druæine mi to ne bi uspelo. Z njo 
sem premagal tudi bolezen. Vse 
delamo skupaj in zato tako dobro 
funkcioniramo!«

≈Enkraten je bil tudi odziv tek-
movalcev na zakljuËni prireditvi 
t.i. pasta party v Stranjah. Tekmo-
vanje je bilo za njimi in ob naπi 
slovenski glasbi so se vsi zelo 
sprostili. Vsakemu tekmovalcu 
smo podarili njegovo fotografijo 
s cilja in priznanje, na katerem 
sta bila izpisana ime in Ëas v ka-
ligrafski pisavi. Nad tem so bili 
tako navduπeni, da so hodili drug 
do drugega in si kazali podarjeno. 
ObËutek ob takem zadovoljstvu 
udeleæencev odtehta veliko ne-
prespanih noËi,« pove Mira, ki 
je skupaj s svojo sodelavko in 
prijateljico Miro Rifl pripravljala 
darila za tekmovalce.

Zdi se, da je s svetovnim pr-
venstvom zaæivel tudi Kamnik. 
≈Tako je. V preteklem mesecu 
sva dobila veliko pozitivnih od-
zivov obËanov. Najbolj jim je v 
srcu ostala otvoritvena slovesnost 
s sprevodom vseh tekmovalcev 
od πportne hale, preko ©utne na 
Glavni trg. Takrat so se mnogi 
zavedli, da v okolici Kamnika po-
teka velik πportni dogodek, ki ga 
bo postavil na πportni zemljevid 
sveta. Seveda pa jim je bilo zani-
mivo videti tudi toliko razliËnih, 
novih obrazov na ulicah Kamni-
ka,« pove Mira in prida: ≈Prijetno 
pa je bilo prebirati tudi sporoËila 
tekaËev z vsega sveta, ki πe poπi-
ljajo zahvale in Ëestitke.«

Svetovno prvenstvo je torej za 
nami. Udeleæilo se ga je preko 
500 tekaËev in spremljevalcev iz 
rekordnih 39 dræav sveta iz vseh 
kontinentov. Mnogi Duπanu in 
Miri zastavljajo vpraπanje kako 
naprej. Bo ostal tek na Veliko 
planino ali bosta nadaljevala s 
tekom na Grintovec? Ponovno 
se spogledata: ≈Sedaj se moramo 
vsi spoËiti, strniti misli, potem pa 
bova razmislila kako in kaj.« Du-
πan v smehu doda: ≈Na zadnjem 
sestanku sem rekel, da bom ob 
mojem 70. rojstnem dnevu orga-
niziral veteransko prvenstvo.«

Kakorkoli se bosta Mira in 
Duπan odloËila, sta z letoπnjim 
πportnim dogodkom ponesla 
ime Velike planine, Kamnika in 
Slovenije v svet. Veliko uspeha na 
vseh podroËjih jima æelimo tudi 
v prihodnje. Po tiho pa vsi raËu-
namo πe na kakπno organizacijo 
tekmovanja v gorskih tekih.

Nina KlisariË 

Mira in Duπan Papeæ na Veliki planini. Gore so njuna skupna ljubezen, 
ki sta jo nadgradila z organizacijo svetovnega prvenstva v gorskih tekih. 
(foto Nina KlisariË)

Duπan in Mira Papeæ, 
moæ in æena

Na vpraπanje, kdo sta Mira in 
Duπan Papeæ, sta mi oba enoglas-
no odgovorila: ≈Moæ in æena«. Po-
roËena sta æe skoraj 31 let in zaradi 
priprav na svetovno prvenstvo sta 
πele v letoπnjem septembru izkori-
stila darilo (vikend razvajanja), ki 
so jima ga otroci in vnuki podarili 
ob lanski 30-letnici poroke. ≈Pri-
hajam s Polja pri Vodicah, Mira 
pa je domaËinka, Sitarjeva, kjer 
sedaj stanujemo. Spoznala sva se 
na plesu v Domæalah,« se spominja 
Duπan Papeæ. ≈Bila je ljubezen na 
prvi pogled,« pove in objame Miro. 

Traso teka na Veliko planino so urejali roËno, meter za metrom. (foto TRIF)

Miri in Duπanu druæina pomeni vse. (foto Nina KlisariË)

sta zelo simpatiËna in skromna 
Ëloveka. Mira je uËiteljica sloven-
πËine in knjiæniËarka na Osnovni 
πoli Stranje. ≈Delovno okolje v 
πoli Stranje je odliËno. Poleg po-
uËevanja in knjiæniËarstva sode-
lujem tudi pri pripravah proslav 
in kulturnih prireditev, vodim 
dramsko skupino... Doma poma-
gam pri obrti, predvsem pri knji-
govodskih zadevah, veliko Ëasa 
porabim tudi za delo v klubu,« 
razlaga Mira. Po maminih stopi-
njah gre mlajπa hËerka ©pela, ki 
trenutno obiskuje drugi letnik 
Pedagoπke fakultete.

Duπan vodi avtokleparsko in 
avtoliËarsko delavnico na njunem 

Prodajalna v Kamniku 
(bivπa sadna drevesnica)
Ekslerjeva 8
tel.: 01 831 19 59

vam ponuja dnevno sveæa jabolka
iz lastnih nasadov. 

Konec oktobra pa vabijo k nakupu sadnih 
sadik razliËnih vrst in sort.

VeË na www.mirosan.si

Kranj ska 3a
tel.: 01/831 04 81, 051/399 577

RA»UNOVODSKE STORITVE
za druæbe, s.p. in druπtva

PRVI MESEC BREZPLA»NO
MIBOS d.o.o.
Zikova ul. 4, Kamnik

e-mail: mibos@volja.net
tel.: 01/831-45-15, 031/305-451

V septembru se je v Kamniku in na Veliki planini zgodil velik 
πportni dogodek, ki je naπe kraje postavil na πportni zemljevid 
sveta. 26. svetovno prvenstvo v gorskih tekih, o katerem smo v 
Kamniπkem obËanu æe obπirno pisali, je k nam privabilo preko 
400 gorskih tekaËev iz vsega sveta. Za svetovnim prvenstvom 
stojita Mira in Duπan Papeæ, gonilna sila Kluba gorskih teka-
Ëev Papeæ. Ob pomoËi πtevilnih prijateljev, znancev in prosto-
voljcev sta pripravila tekmovanje, ki je ime Kamnika in Velike 
planine poneslo v πirni svet. Po uspeπno izvedenem svetovnem 
prvenstvu sta si vzela Ëas tudi za naπ pogovor. 

 ≈Imava dve krasni hËerki, Nino in 
©pelo, njuna Igorja in Aleπa, ki sta 
zdaj tudi naπa. Lara in Nik pa sta 
najina ljubka in navihana vnuËka,« 
dodaja Mira. 

Zakonca Mira in Duπan Papeæ 

domu na Podjelπah. ≈Vse sva za-
Ëela iz niË,« pove Duπan in doda: 
≈Kmalu bo minilo 25 let, kar 
imam obrt. ZaËel sem v majhni 
garaæi, danes pa imamo dve so-
dobno opremljeni delavnici. In 

vrhu Grintovca, vsaj jaz kar pre-
cej utrujen, sem bolj v πali rekel, 
da bi dal tistemu, ki priteËe na 
vrh, 1000 mark.« Ideja se je pri-
jela! Prvi tek na Grintovec je leta 
1998 organiziral AlpinistiËni od-
sek Mengeπ, kjer je plezal Dare. 
AO Mengeπ je organiziral tudi 
drugi tek na najviπji vrh Kamni-
πko - Savinjskih Alp, potem pa 
teka eno leto ni bilo. Duπan raz-
laga naprej: ≈Zdelo se nama je 
πkoda, da ideja propade. Zato sva 
leta 2001 ustanovila Klub gorskih 
tekaËev Papeæ, ki je postal tudi za-
toËiπËe ljubiteljev gorskega teka.« 
Od takrat KGT Papeæ vsako leto 
zadnjo nedeljo v juliju organizira 
tek na Grintovec. Start teka je pri 
Domu v Kamniπki Bistrici, pot 
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Novih sto metrov asfalta  
v vasi BuË 

100 let πole in druπtvenega 
doma v Mekinjah 
shranimo v zbornik

V naslednjih letih bosta za Mekinje dve pomembni obletnici. Leta 
1911 je bil namreË zgrajen Druπtveni dom, naslednje leto pa πe osnov-
na πola. Oba objekta sta bila za razvoj in æivljenje v kraju ves Ëas svoje-
ga obstoja zelo pomembna, saj sta bila osrednja prostora druæenja in 
povezovanja krajanov. Obe zgradbi so naredili obËani takratne obËine 
Mekinje, katere æupan je bil v tistem Ëasu g. Gams, idejni vodja in 
pobudnik ustanovitve teh objektov pa je bil takratni mekinjski æupnik 
Franc Rihar, ki je v mekinjski æupniji sluæboval od leta 1893 do 1919. 

Druπtveni dom je na zaËetku sluæil predvsem kulturnim vsebinam 
in dramskim igram, katere so prirejali Ëlani ≈Slovenskega katoliπkega 
prosvetnega druπtva«, ki je bil vse do leta 1941 nosilec kulturnega in 
narodno-zavednega æivljenja v Mekinjah. Druπtvo in s tem tudi dom 
je bilo takrat poznano predvsem po uspeπnih uprizoritvah dramskih 
iger. Druπtvo je bilo med 2. svetovno vojno ukinjeno, po njej pa je 
bilo ustanovljeno Telovadno vzgojno druπtvo Partizan Mekinje, ki 
se je leta 1997 preimenovalo v ©portno Kulturno druπtvo Mekinje in 
πe dandanes skrbi za organizacijo πportnih in v zadnjih letih Ëedalje 
πtevilnejπih kulturnih dogodkov. Ves Ëas obstoja je druπtvo po svojih 
moËeh obnavljalo in vzdræevalo tudi druπtveni dom, ki je predvsem 
po zaslugi delovnih in prizadevnih Ëlanov ter donatorjev obstal in 
sluæi svojemu namenu. 

Naslednji pomemben simbol kraja je mekinjska podruæniËna osnov-
na πola, ki je vse od ustanovitve leta 1912 s krajem odliËno povezana. 
©ola je, z izjemo obdobja 2. svetovne vojne, ves Ëas svojega obstoja 
aktivno vzgajala mlade MekinjËane. Poleg obveznih vsebin mekinjska 
podruæniËna osnovna πola ponuja dodatne aktivnosti, kot so: pevski 
zbor, dramski in recitacijski kroæek, sedaj tudi nemπËina za najmlajπe 
in πe vrsto drugih dejavnosti, ki zagotavljajo, da imajo mladi iz Me-
kinj zelo dobro podlago za nadaljevanje izobraæevanja v Kamniku 
ali Stranjah. Najbræ ni nakljuËje, da je bila mekinjska πola zaËetna 
pot mnogim izobraæencem in drugim uspeπnim MekinjËanom ter da 
je, Ëeprav je v njej malo uËencev, prav zato izvrsten prostor za razvoj 
potencialov in povezovanje mladih v zaËetnem obdobju njihovega 
izobraæevanja. 

Oba objekta sta z njuno skoraj 100-letno zgodovino pomembna 
dejavnika v razvoju kraja. Njuna vsebina, dogodki in anekdote, ki se 
navezujejo nanju, bi morali biti zapisani v knjigi. Ob stoti obletnici 
postavitve teh objektov bi morali izdati zbornik, v katerem bi vsi, ki 
so danes in ki so bili v preteklosti kakorkoli povezani z omenjenima 
zgradbama, zapisali svoje zgodbe. Zato predlagam, da se tisti, ki po-
znate kakrπnekoli anekdote, vsebino, zgodbe in pripovedi o teh ob-
jektih in tudi na sploπno o Mekinjah, zglasite v Ëasu pouka v πoli in o 
svojih zgodbah obvestite zaposlene. Nato bomo oblikovali uredniπki 
odbor, ki bo poskuπal pridobiti in povezati Ëim bolj zanimiv in vse-
binsko bogat ZBORNIK OB STOTI OBLETNICI ©OLE IN DRU©TVENEGA 
DOMA MEKINJE.

MATEJ SLAPAR

Pred 25 milijoni let je Motnik 
z obronki Menine planine in 
Tuhinjsko dolino kazal povsem 
drugaËno podobo kot danes. Po 
moËvirnati dolini je v vroËem in 
vlaænem podnebju raslo bujno 
rastlinje velikih dimenzij, med ka-
terim so prebivale æivali, o katerih 
danes ni veË sledi — razen redkih 
bolj ali manj nakljuËno najdenih 
ostankov, ki so se do danes ohra-
nili globoko pod zemljo. Eden 
takπnih prebivalcev Motnika je 
bil tudi v resnici ne tako majhen 
pritlikavi nosorog.

Na njegove ostanke so leta 
1910 naleteli v rudniku rjavega 
premoga, kjer so premog zaËeli 
kopati æe okoli leta 1855. Okoli 
leta 1900 je bilo v rudniku zapo-
slenih okoli sto rudarjev, ki so 
poleg premoga nekega dne pred 
stotimi leti izkopali tudi ostanke 
neke pradavne æivali. Najdene ko-
sti so jim bile povsem neznane, 
zato so jih πe istega leta odnesli na 
Dunaj, kjer jih je pregledal znani 
paleontolog O. Abel. Na podla-
gi ohranjenih zob in lobanjskih 
kosti iz tega premogovnika je 
ugotovil in doloËil, da gre za nov 
rod in novo vrsto pritlikavega 
nosoroga. Ker je bil najden pod 

Menino planino, je rod poime-
noval Meninatherium, vrsto pa 
telleri po rudarskem svetniku F. 
Tellerju, ki je najdbo prinesel na 
Dunaj. Ugotovljeno je bilo, da je 
pritlikavi nosorog v teh krajih æi-
vel pred pribliæno 25 milijoni let, 
v obdobju mlajπega oligocena.

Konec prejπnjega stoletja je 
ostanke v graπkem muzeju po-
novno pregledal nemπki paleon-
tolog  Kurt Heissig. Ostanke zob 
je primerjal z nekaterimi novimi 
in tudi starimi najdbami in pri-
πel do zakljuËka, da ostanki ne 
pripadajo rodu Meninatherum, 
ampak æe prej poznanemu rodu 
Prohyracodon. S tem naj bi mot-

niπki nosorog ne pripadal veË 
nosorogom, ampak njihovim 
tesnim sorodnikom iz druæine 
Hyracodontidae. Ugotovitev je 

ponovno odprla vpra-
πanje starosti, saj je rod 
Prohyracodon æivel v 
eocenu.

Ostanki nazaj v 
Slovenijo, morda 
tudi v spominsko 
sobo v Motniku

Velik del omenjenih 
ostankov motniπkih se-
salcev je danes shranjen 
v avstrijskih in nemπkih 
zbirkah, kamor zagoto-

vo ne sodijo. Te edinstvene najd-
be sodijo nazaj v Slovenijo, zato 
se MotniËani πe posebej zavze-
majo, da bi mesto naπli v muzej-
ski sobi pritlikavega nosoroga v 
Motniku. 

Muzejsko sobo je TuristiËno 
druπtvo Motnik v sodelovanju s 
Prirodoslovnem muzejem Slo-
venije odprlo pred πestimi leti. 
Razstava predstavlja Ëasovna ob-
dobja v Ëasu æivljenja motniπke-
ga nosoroga in maketi v naravni 
velikosti, ki ju je po fragmentu 
spodnje Ëeljustnice in dognanju 
paleontologov iz Ljubljane in 
Zagreba izdelal kipar Miha KaË. 
Muzejsko sobo si po predhodni 
najavi lahko ogledate vsak dan 
med 10. in 18. uro. Informacije 
TuristiËno druπtvo Motnik: 041 
423 438.

za TD Motnik
Marjan Semprimoænik

Kot so nam pojasnili na Ob-
Ëini Kamnik, razmiπljajo tudi o 
moænosti postavitve rastlinskih 
Ëistilnih naprav. V Zahodni Evro-
pi, kjer je takih naprav kar precej, 
so se izkazale za zelo uËinkovite, 
nekaj delujoËih rastlinskih Ëistil-
nih naprav pa je æe v Sloveniji, 
tudi v okolici Ormoæa. Zato so 
predstavniki ObËine Kamnik s 
podæupanom Rudolfom Pfajfar-
jem pred dnevi obiskali Ormoæ, 

Preko petdeset Ëlanov obmoË-
nega zdruæenja Veteranov vojne 
za Slovenijo Kamnik-Komenda je 
konec septembra obiskalo vetera-
ne v Slovenski Bistrici. Obisk ob-
moËnih zdruæenj veteranov vojne 
za Slovenijo in pomnikov osamo-
svojitvene vojne sodi v letni pro-
gram OZVVS.

Obisk smo organizirali tako, da 
smo videli Ëim veË. Najprej smo se 
ustavili v ©ikolah, kjer smo posta-
nek zdruæili s krepko malico. Pot 
nas je vodila nazaj proti zahodu v 
doline reke ÆiËnice, kjer smo si 

Naπe oko je ujelo æalostno ‘namakanje’ poËivalnih klopi v reki Nev-
ljici. 

Le koga sta tako zmotili ali zaæulili, da je moral meriti moËi z me-
tom klopi v strugo? Vsekakor mu lahko svetujemo bolj koristne ideje 
pri odveËni energiji.

BOJANA

Motniπki nosorog — slovenski 
paleontoloπki zaklad

Letos mineva sto let od najdbe, ki je Motnik zapisala na pa-
leontoloπki zemljevid Slovenije. Leta 1910 so v rudniku rja-
vega premoga v Motniku namreË naπli ostanke pritlikavega 
nosoroga.

Del spodnje Ëeljusti pritlikavega nosoroga.

Motniπka nosoroga v naravni velikosti sta na ogled v muzejski sobi v 
Motniku.

Rastlinske Ëistilne naprave kot ustrezna 
reπitev za ureditev odpadnih voda

kjer so si v organizaciji Centra 
za razvoj Litija in pod vodstvom 
podjetja Limnos ogledali rastlin-
ske Ëistilne naprave.

Rastlinske Ëistilne 
naprave posnemajo 
samoËistilno sposobnost 
narave

Rastlinske Ëistilne naprave omo- 
goËajo ËiπËenje komunalnih in 

kmetijskih odpadnih voda do za-
konsko predpisanih vrednosti, 
primerne so za odstranjevanje s 
turizmom povezanega onesnaæe-
vanja. ©e posebej primerne so za 
ËiπËenje odpadnih voda na zaπËi-
tenih obmoËjih, saj posnemajo na-
ravne procese. Zgrajene so iz veË 
zaporednih bazenov, vkopanih v 
zemljo, izoliranih s folijo in napol-
njenih z naravnimi materiali. Voda 
se samodejno pretaka pod povrπi-
no, zato ni smradu in nezaæelenih 
insektov. V Ëistilnem procesu so-
delujejo mikroorganizmi in rastli-
ne, ki so posajene v teh bazenih. 
Pri tem se voda oËisti do stopnje, 
da jo lahko vrnemo v okolje. 

Na strokovnem ogledu naprav 
v Ormoæu so predstavniki ObËine 

najveË pozornosti namenili oce-
njevanju uËinkovitosti naprav. 
Po besedah podæupana Rudija 
Pfajfarja, so bili z videnim za-
dovoljni, postavitev rastlinskih 
Ëistilnih naprav pa se zdi ustrez-
na reπitev za ureditev odpadnih 
voda predvsem na nekaterih tu-
ristiËnih obmoËjih v obËini (do-
lina Kamniπke Bistrice, planinski 
domovi na Veliki planini) in v 
odmaknjenih naseljih. Na obËini 
Kamnik zato æe iπËejo moænosti 
pridobitve evropskih sredstev, s 
pomoËjo katerih bi lahko uredili 
odpadne vode povsod, kjer je to 
potrebno. Pripravljene imajo pro-
jekte za pridobitev kohezijskih 
sredstev in tudi projekt, ki ga 
bodo prijavili skupaj z avstrijskim 
narodnim parkom Nockberge v 
okviru Ëezmejnega programa Slo-
venija - Avstrija.

SA©A MEJA»

Za preteæni del obmoËja kamniπke obËine je dobro ureje-
no odvajanje odpadnih voda v kanalizacijski sistem, ki je pri-
kljuËen na Centralno Ëistilno napravo v Domæalah. Nekatera 
obmoËja, ki jih zaradi lege ni smiselno povezovati v obstojeËi 
kanalizacijski sistem, pa bo potrebno urediti na drugaËne na-
Ëine. Zakonodaja namreË nalaga vsem slovenskim obËinam, da 
najpozneje do leta 2018 uredijo odvodnjavanje vseh odpadnih 
voda na obmoËju obËin.

Veterani vojne za Slovenijo pri OZVVS Slovenska Bistrica

Obisk veteranov in pomnikov 
osamosvojitvene vojne

ogledali Æiπki samostan, ki je sodil 
med najveËje kartuzijske samosta-
ne v Evoropi. V Slovenski Bistrici 
smo si ogledali grad, ki je trenutno 
v fazi restavriranja, in zbirke, ki se 
nahajajo v gradu. 

Veterane je v Spominskem 
centru Brinje sprejel predsednik 
ObmoËnega zdruæenja veteranov 
vojne za Slovenijo g. Juhart, ki 
nam je razkazal center. Znotraj je 
manjπi objekt, v katerem delujejo 
vse veteranske organizacije, oko-
lica pa je namenjena rekreaciji in 
druæenju. Obisk smo zakljuËili na 

Pohorju, kjer smo si na Osankarici 
ogledali spominski center Pohor-
skega bataljona.

V nedeljo, 26. septembra, smo 
se udeleæili sreËanja veteranov 
osamosvojitvene vojne v Ljubljani, 
kjer je bil glavni govornik predsed-
nik dræave g. Danilo Turk.

V letoπnjem letu mineva 20 let 
od ustanovitve maneverske struk-
ture narodne zaπËite in ustanovit-
ve slovenske teritorialne obrambe. 
Oba dogodka bosta sveËano obe-
leæena s sveËano sejo predsedstva 
obmoËnega zdruæenja veteranov 

vojne za Slovenijo v petek, 22. ok-
tobra, ob 17. uri. 

Oba dogodka in poËastitev 
dneva odhoda zadnjega vojaka 
JA iz Slovenije pa bodo prevevali 
tudi sveËano odkritje spominskih 
obeleæij v soboto, 23. oktobra, ob 
10. uri pri domaËiji Æibert v vasi 
Rakitovec, kjer priËakujemo Ëlane 
veteranskih organizacij in obËane. 
Slavnostni govornik bo g. Janez 
Pajer, predsednik Zveze vetera-
nov vojne za Slovenijo. Ta zapis 
predstavlja le del aktivnosti 
obmoËnega zdruæenja VVS, ki 
je zanimiv πirπi javnosti. Pred-
sedstvo OZVVS vabi vse obËa-
ne, πe posebej veterane vojne 
za Slovenijo, da se v soboto, 23. 
oktobra, pridruæijo naπemu 
praznovanju.

ZC 

Krajani dela vasi BuË, natanËneje hiπ BuË 4 in 4/a, so v petek, 24. 
septembra, pripravili uradno odprtje novega asfaltiranega cestnega 
odseka v dolæini dobrih 100 metrov, ki jim pomeni laæjo vsakodnevno 
pot. 

Za investicijo, pomembno za tamkajπnje prebivalce, je ObËina Kam-
nik iz proraËuna zagotovila sredstva v viπini 5.000 evrov, Krajevna 
skupnost ©martno v Tuhinju 4.000 evrov, druæini Rifel in Burkeljca 
pa 3.000 evrov, kar je lep primer dobrega sodelovanja domaËinov s 
krajem in obËino.

Cesto so s prerezom traku simboliËno odprli predsednik KS Franc 
Klun, krajanka Sonja Rifel in podæupan Brane GoluboviË. 

SKOZI FOTO OBJEKTIV

Prvi oktober je mednarodni dan 
starejπih obËanov, ki so ga v Domu 
starejπih obËanov v Kamniku zelo 

Mladost in starost z roko v roki
lepo obeleæili. Æe drugo leto smo 
v DSO Kamnik z delovno terapi-
jo organizirali skupna sreËanja z 

Ustvarjalne roke stanovalcev DSO so izdelale izjemne Ëarovnice, ki so jih otroci 
prejeli za darilo.

otroci vrtca CepetavËek iz Nevelj, 
skupina ≈Mucki«.

Otroci so stanovalcem DSO 
uprizorili igrico ≈Pod 
medvedovim deæni-
kom«. Pesem zdruæuje 
vesele ljudi in tako je 
bilo tudi Ëutiti v dvo-
rani. Otroci so zapeli 
nekaj pesmic in pred-
stavili himno naπega 
vrtca Antona Medveda. 
Ko smo imeli grla rav-
no prav ogreta, smo 
se skupaj s stanovalci 
DSO nauËili novo pes-
mico in zapeli nekaj 
dobro znanih pesmic 
(Mi  se  mamo radi , 
LisiËka je prav zvita 
zver...), Ksenija pa nas 
je spremljala s kitaro. 
H glasbi se lepo poda 
tudi ples in predπolska 

plesalka je oËarala stanovalce DSO 
z baletnim plesom. Pod vodstvom 
delovnih terapevtk Milenke in 
Ksenje so nas Ëlani dramske sku-
pine stanovalcev DSO prijetno 
presenetili z uprizoritvijo igrice 
≈Mali Ëarovnik«, ki je na otroke 
naredila pouËni vtis prijateljstva. 
Ustvarjalne roke stanovalcev DSO 
so izdelale izjemne Ëarovnice, ki 
smo jih prejeli za darilo. Vsi sku-
paj smo razgibali telo in reπevali 
zastavljene uganke. Pogostili so 
nas s pecivom in sokom, da smo 
lahko delali daljπe korake nazaj v 
vrtec.

V Domu starejπih obËanov smo 
preæiveli Ëudovito dopoldne, ki 
se ga bomo πe dolgo spominjali. 
Skupna sreËanja nas delajo boga-
tejπe za obËutek do soËloveka, ki 
mu æivljenjska moË popuπËa. Bili 
smo sreËni, ker smo sreËo delili z 
roko v roki s stanovalci in oseb-
jem DSO.

Helena Virant
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Kulturno druπtvo 
Tuhinj se je 
predstavilo v 
prenovljeni dvorani 
na Lazah 

Kulturno druπtvo Tuhinj je v 
petek, 24. septembra, obiskoval-
cem na domiseln naËin predstavi-
lo prenovljeno dvorano (uradno 
odprta je bila æe aprila) in svoje 
delovanje od zaËetkov do danes. 
≈Skupaj bomo«, kakor sta v na-
povedi povedala Ljuba Lajmiπ in 
Matej Bajde, oba odliËna amater-
ska igralca, ≈obujali spomine in 
sestavljali utrinke skoraj stoletne 
gledaliπke dejavnosti v Tuhinju, 
ki je bila tesno povezana s πolo«. 

V predstavah so nekdaj sodelo-
vali odrasli in otroci, tudi tokratni 
program so obogatili osnovnoπol-
ci. V igranem prizoru sta se Kaja 
Drolc in Laura Voljkar odpravlja-
li v svet, zapel je otroπki pevski 
zbor, v baletni toËki sta zaplesali 
Doroteja Gorjan in Tinkara BoæiË, 
meh so raztegnili mladi harmoni-
karji Matej Vrankar, Tadej Lipov-
πek in Benjamin Krhin, na kitaro 
je zaigrala Sara Drolc.

VËasih so Tuhinjci 
igrali stare kmeËke igre

VËasih so Tuhinjci, obvezno na 
pustno soboto, igrali stare kme-
Ëke igre, kot so: Plavæ, Veriga, 
Divji lovec, V Ljubljano jo daj-
mo, Mlada Breda. Sprva so igrali 
v πoli, ko so jo poægali, pa pri Kav-
sarju, potem na Vidovem podu na 
Lazah, pa spet v πoli. Navduπen 
amaterski reæiser je bil uËitelj 

©E SE BO IGRALO IN PELO...

vali sami, natlaËeni v tovornjaku, 
saj lastnih prevozov niso imeli. 

Kljub teækim pogojem jim do-
bre volje in vztrajnosti ni manj-
kalo in ena od njihovih dogodi-
vπËin je bilo tudi gostovanje na 
»eπnjicah, kamor so se leta 1952 
kar peπ podali v snegu in mrazu, 
pa πe kulise so nesli s seboj. Na 
platno je amater naslikal lepo tu-
hinjsko vas. Ker kulis niso imeli 
kje hraniti, so jih nameravali tam 
prodati. A se ni izπlo. Potem so 
tam pustili kulise in niso niË za-
sluæili...

Zadnja leta se v dvorani igrajo 
zahtevnejπa dramska dela, kot je 
»akajoË Godota, obËinstvo pa so 
z veliko ponovitvami nasmejale 
komedije: Vaja zbora, Avdicija, 
Niti tat ne more poπteno krasti 
in prav iz teh so bili predstavljeni 
domiselni odlomki. 

V Tuhinju se je igralo 
in pelo

Poleg igranja se je v Tuhinju 
tudi pelo. Deloval je moπki pev-
ski zbor Prosvetnega druπtva 
Tuhinj, ki ga je ob nastanku vo-
dil pedagog Viktor MihelËiË. Po-
zneje je zbor prevzel rojak Alojz 
Kolar. Ko je MPZ nehal delovati, 
so povabili πe æenske in nastal je 
meπani pevski zbor. Prav za to 
priloænost je po 25 letih oæivel 
moπki, po 20 letih pa prebudilo 
delovanje meπanega pevskega 
zbora. K nekdanjim pevcem in 
pevkam so pristopili novi Ëlani 
in Ëlanice in v veliko veselje in 
preseneËenje zbranih je najprej 
zapel moπki, nato pa πe meπani 
pevski zbor pod vodstvom Alojza 
Kolarja. Ljudje so pozneje izrazili 
æeljo, da bi bilo lepo, Ëe bi zbor 
priËel redno vaditi. 

V prenovljeni dvorani je veliko 
moænosti za razliËne dejavnosti, 
med drugim je tu æe potekal teËaj 
druæabnega plesa. Kaj so se nauËi-
li, je ob plesni glasbi pokazalo pet 
plesnih parov. Ne le prenovljena 
dvorana, tudi prenovljeno pod-
streπje z urejenimi garderobami, 
sanitarijami in veliko sobo za vaje 
sedaj ponuja moænosti gostovanja 
gledaliπkih skupin, glasbenikov, 
drugih umetnikov. Med drugim 

Na odru kulturne dvorane na Lazah so nastopili tudi uËenci podruæniËne πole v Tuhinju.

je letos tu gostovala gledaliπka 
skupina iz Argentine s predstavo 
Veliki oder sveta, predstava Zvo-
neta Hribarja Pogreta sarmica, 
Lutkovno gledaliπËe iz Ljubljane s 
Sapramiπko, nastopile so razliËne 
glasbene skupine, s potopisnim 
predavanjem Z motorjem okoli 
sveta pa je navduπila motoristka 
Benka Pulko ... 

Predstavitve prenovljene dvo-
rane so se udeleæili: kamniπki 
æupan Anton Tone Smolnikar, 
podæupan Brane GoluboviË, 
predsednik KS Tuhinj Marko 
Kodra, vsi trije obËinski svetniki, 
donatorji in sponzorji, pa tudi ig-
ralec Zvone Hribar, ki s svojimi 
nasveti pogosto pomaga rojakom 
pri domaËih predstavah. Æupnik 
Joæe TomπiË je blagoslovil pros-
tore, v nagovoru pa sta se Matjaæ 
Gorjan, predsednik KD Tuhinj, in 
æupan Smolnikar zahvalila vsem, 
ki so pri projektu sodelovali. Za-
hvale druπtva so prejeli: ObËina 
Kamnik, Bruma d.o.o., inæeni-
ring za notranjo opremo (Janez 
Hribar) in Janez Novak, takratni 
predsednik KD in koordinator. 
Da so prostori KD zasijali v novi 
preobleki, je poleg ObËine, ki je 
iz proraËuna prispevala okrog 
135.000 evrov, zasluænih veliko 
posameznikov in donatorjev, ki 
pa ne æelijo biti imenovani. Kul-
turno druπtvo Tuhinj se vsem, ki 
so obnovo omogoËili, nastopajo-
Ëim na slovesnosti ter vsem, ki so 
poskrbeli za pogostitev pred dvo-
rano, iskreno zahvaljuje in vabi, 
da obiskujete njihove predstave 
in prireditve. 

M.M. 
Foto: Nika Vrhovnik

Æupan Smolnikar je prejel posebno priznanje-zahvalo iz rok Matjaæa 
Gorjana, predsednika Kulturnega druπtva Tuhinj.

SreËko Malenπek, dejavnost se 
je razcvetela s prihodom uËitelji-
ce Vide Drovenik, ki je igre tudi 
prepisovala, takrat je bil narejen 
tudi oder. Na gostovanja v Gornji 
Grad, v ©marco in drugam jih je 
vozil Franc Hribar. Igralci so bili 
skupaj s kulisami, ki so jih izdelo-

Na roænovensko nedeljo, 3. ok-
tobra, je bila farna cerkev v ©pitali-
Ëu polna kot æe dolgo ne in pevci 
na koru so πe posebej lepo peli. Z 
veliko udeleæbo pri maπi so farani 
æeleli izraziti spoπtovanje svojemu 
æupniku Francu HoËevarju ob nje-
govih letoπnjih jubilejih. 

Po slovesni maπi mu je Tomaæ 
Lipovπek v imenu faranov Ëestital 
za god in 70. rojstni dan ter 35 let 
duhovniπtva, predvsem pa se mu 
je zahvalil za njegovo 26-letno 
predano delo v æupniji, ko je ve-
likokrat po nekajkrat na dan hitel 
iz æupnije Motnik, kjer je tudi æup-
nik, v ©pitaliË in nazaj, da je lahko 
opravil maπe in verouk, vmes po-
delil razliËne zakramente. Pri tem 
je v svoji skromnosti pozabil nase, 
vesel, da æupnija æivi, da prihajajo 
k maπi tudi mladi, da sta obnov-
ljeni æupnijska in podruæniËna 
cerkev, pa tudi æupniπËe. Farani 
so mu globoko hvaleæni za njego-
vo delo, za to, da je med njimi, da 
moli zanje. 

Ljudje vedo, da æupnik HoËevar 
svoj poklic opravlja predano, z 
vsem srcem in velikim zaupanjem 
v Boga, Marijo in ne nazadnje v 
ljudi. 

V zahvalo so mu poklonili sli-
ko z motivom farne cerkve sv. 
Antona PuπËavnika, delo slikarja 
Marjana Novaka, πopek roæ in 
skromno darilo in mu zaæeleli πe 
veliko moËi pri opravljanju njego-

FARNI PRAZNIK V ©PITALI»U
vega plemenitega poslanstva, mu 
obljubili, da bodo πe naprej molili 
zanj, za njegovo zdravje. 

Æupnik se je po maπi z veseljem 
pomeπal med ljudi na druæenju 
pred æupniπËem, ki so ga orga-

nizirali kljuËarji. Gospodinje so 
pripravile veliko sladkih dobrot, 
poskrbljeno je bilo za pijaËo. 
Ljudje so si vzeli Ëas. To ni bil le 
praznik njihovega æupnika, bil je 
tudi njihov praznik! Toliko mla-

dine in nasmejanih starejπih ob-
razov æe dolgo ni bilo videti! Kako 
skromen je njihov æupnik, pove 
tudi dejstvo, da si je za druæenje s 
farani pred æupniπËem vzel le pol 
ure Ëasa, saj ni hotel odpovedati 
ali prestaviti redne maπe v sosed-
nji æupniji. 

M.M.

Avtoportret Foto kluba Kamnik
»lani Foto kluba Kamnik se v teh jesenskih dneh predstavljamo z 

razstavo avtoportretov. V galeriji Doma kulture Kamnik je na ogled 
razstava fotografij sedemnajstih najaktivnejπih Ëlanov kluba, ki z 
zanimivimi in izvirnimi avtoportreti predstavljajo svoje delo. Avtorji 
se predstavljajo na naËin, kakor sami vidijo sebe, in tako izraæajo 
svojo kreativnost. Fotografije, tiskane na platnu, bodo na ogled do 
zaËetka novembra 2010.

Poleg avtoportretov se prav v teh dneh posveËamo nadgradnji 
naπega prvega veËjega projekta z naslovom Oko Kamnika, ki nas 
spremlja æe od zaËetka delovanja. Projekt je bil zasnovan kot raz-
stava na prostem, ki je pet let zapored prikazovala razliËne poglede 
na naπe mesto in z izvirno postavitvijo na razliËnih lokacijah v me-
stu privabljala πtevilne obiskovalce. Lansko leto smo se odloËili, da 
projekt preoblikujemo v spletno Oko Kamnika. Razstave ne bomo 
veË postavljali na prostem, paË pa bomo postavili spletno stran, ki 
bo postala vaπe Oko Kamnika. Prikazovala bo zanimive poglede na 
mesto iz razliËnih zornih kotov, fotografije pa bo lahko objavil prav 
vsak. Spletno stran boste lahko kmalu obiskali na naslovu http://oko.
fotoklub-kamnik.si.

V Domu kulture Kamnik Ëlani Fotokluba Kamnik razstavljajo avto-
portrete, med njimi tudi Boπtjan Kepic.

V poletnih mesecih smo v celoti prenovili klubsko spletno stran 
www.fotoklub-kamnik.si. Osveæena stran je preglednejπa, nudi ko-
ledarski pregled klubskih aktivnosti, tako aktualnih kot preteklih, 
ima novo klubsko knjiænico in izposojevalnico opreme, uporabniπki 
forum in πe kaj, v pripravi pa je tudi prenovljena galerija fotografij 
Ëlanov in klubskih dogodkov.

Bliæa se mednarodni nateËaj fotografije Exposed 2010
Lani je naπ najveËji projekt doæivel popoln uspeh in se uvrstil v sam 

vrh tovrstnih nateËajev v Sloveniji, tako po πtevilu avtorjev kot tudi 
po πtevilu sprejetih fotografij. Exposed bomo organizirali tudi letos. 
Rok za sprejem del je 9. december 2010, veË informacij pa dobite 
na uradni spletni strani nateËaja http://exposed.fotoklub-kamnik.
si. Lani je na nateËaju sodelovalo kar 775 avtorjev iz 55 dræav sveta. 
Izmed veË kot 7200 prispelih fotografij je strokovna æirija naredila 
izredno kvaliteten izbor fotografij, ki so strnjene v tiskanem ka-
talogu. Katalog si je moæno izposoditi v MatiËni knjiænici Kamnik, 
svoj izvod pa lahko brezplaËno prejmete, Ëe nas obiπËete na rednih 
klubskih sreËanjih .

Klub deluje v prostorih Mladinskega centra Kamnik, v katerih 
imamo sreËanja ob sredah med 20. in 22. uro. Druæimo se ob pri-
jetnih potopisnih predavanjih, delavnicah s fotografskimi vsebinami 
ter pregledovanju svojega dela. Med Ëlane sprejmemo vse ljubitelje 
fotografije ne glede na starost, znanje ali opremo. Veseli bomo vsa-
kega novega Ëlana, ki je pripravljen sodelovati pri kreativni ljubiteljski 
fotografiji. 

Za Foto klub Kamnik Bojan Teæak

EKO DOGODEK V TERMAH 
SNOVIK 

V soboto, 25. septembra, smo v EKO Termah Snovik organizirali 
prvi zdrav in hkrati zabaven ter pouËen celodnevni dogodek pod 
sloganom ≈UÆIVAJ ZDRAVO«, ki je bil namenjen vsem generacijam. 
Bio trænice, predstavitev πportne aktivnosti, smeh in popestritev za 
najmlajπe so bile bistvene znaËilnosti 

Na prireditvi smo skupaj z naπim PalËkom SnoviËkom osveπËali in 
izobraæevali otroke o skrbi za okolje. Pripravili smo eko delavnice, 
teta TonËka je pekla palaËinke, obiskale so nas maæoretke, Romana 
KrajnËan nas je zabavala s svojo glasbo, pripravili smo plesni πov s 
Plesno πolo Miki, Vid Skrbinπek in æonglerji pa so poskrbeli za uvodno 
toËko v prireditev ≈Snovik ima talent«. EKO dogodek je imel tudi 
dobrodelno noto - za slepo deklico smo zbrali 2 veliki vreËi plastiËnih 
zamaπkov in ji pomagali k hitrejπi ozdravitvi.

Na EKO trænici so se predstavili EKO razstavljavci s svojo bogato 
ponudbo, videli smo lahko vse od ekoloπko pridelane hrane do BIO 
oblaËil.

Kljub deæevnemu dnevu se je preko 500 obiskovalcev nadvse za-
bavalo v bazenu. 

Bilo je mokro, termalno, EKO, predvsem pa zabavno.

V igrah je bil ponavadi osrednji 
dogodek æenitev, skoraj obvezni 
liki pa so bili tudi tepËek, krËmar, 
krËmarica, otroci, beraË, meπetar... 
In tudi na tej predstavi se je v dvo-
rani ≈nakljuËno« pojavil meπetar 
(Danilo Bajde, ki mu te vrste vloge 
πe prav posebej ≈paπejo«)!
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Zaradi ohranitve razvoja in 
blagostanja celotne druæbe je 
prizadevanje za naravoslovno 
izobraæevanje predvsem modra 
naloæba v naπo prihodnost in 
æe nekaj let prioriteta Evropske 
skupnosti. Evropska komisija, ki 
usmerja izobraæevanje v Evropi, 
tudi finanËno podpira projekte, 
ki prispevajo k popularizaciji 
naravoslovja in naravoslovnega 
izobraæevanja. Tako ni ostalo ne-
opaæeno veËletno zelo uspeπno 
sodelovanje kamniπkih uËiteljev 
in vzgojiteljev v pravkar zaklju-
Ëenem mednarodnem razisko-
valnem projektu POLLEN, sedaj 
pa FIBONACCI kot njegovo na-
daljevanje. V Pollenu je sodelo-
valo 12 evropskih dræav, med 
najuspeπnejπimi udeleæenkami 
je bila prav Slovenija in z njo tudi 
mesto Kamnik, ki se je po zaslugi 
vodje izobraæevanja pri projektu 
Suzane Perhavec, prof. fizike na 
©CRM, prikljuËilo projektu æe 
v zaËetni fazi. V Fibonacciju je 
dræav udeleæenk æe 24, Slovenija 
pa ima v njem vlogo enega izmed 
referenËnih centrov za naravo-
slovno izobraæevanje v Evropi.

Pollen je zaradi doseæenih 
rezultatov priznan celo v sveto-
vnem merilu. Partnerji in Evrop-
ska komisija so namreË prispevku 
Slovenije izrekli posebno prizna-
nje tudi tako, da je naravoslovno 
izobraæevanje v Evropi na sveto-

Trajni zapis prav 
vsakega mojstra

V CIRIUSU Kamnik smo kot rezultat dveletnega sodelovanja v ev-
ropskemu socialnemu projektu, ki ga vodi industrijski oblikovalec, 
keramik in lonËar g. Urban Maguπar po zavodih in centrih gorenjske 
regije oseb s posebnimi potrebami Vaja dela mojstra, otroci in mla-
dostniki pod vodstvom mentoric v glini oblikovali ploπËe, ki smo jih 
zdruæili v skupinski mozaik medsebojnega sodelovanja razliËnih enot 
CIRIUSA Kamnik (πole, zdravstva in doma), ki razvijajo samostojnost 
gibalno oviranih uËencev in dijakov. 

vni razstavi EXPO 2010 v Shang-
haiu na Kitajskem predstavila 
prav nacionalna koordinatorica 
obeh projektov mag. Ana Gostin-
Ëar Blagotinπek, sicer predavate-
ljica na Pedagoπki fakulteti.

K izboljπanju kvalitete pouka 
najveË prispevajo prav uËitelji 
sami, zato smo v projektu Pol-
len in Fibonacci napore usmerili 
predvsem v podporo uËiteljem. 
Zanje smo organizirali brezplaË-
ne delavnice s poskusi za pope-
stritev in aktivno obravnavanje 
naravoslovnih vsebin. ObËina 
Kamnik je naklonjeno podprla 
prizadevanja uËiteljev in sode-
lavcev Pedagoπke fakultete v 
Ljubljani ter financirala nakup 
eksperimentalnih pripomoËkov 
za delo uËencev v razredu. Pripo-
moËki so shranjeni na O© Marije 
Vere, sodelavki projekta Joæica 
Senica in Mateja GraπiË pa skrbi-
ta za brezhibnost pripomoËkov 
v zbirki in izposojo uËiteljem. 
Posebej dragocena je njuna sve-
tovalna vloga; uËiteljem, ki prviË 
uporabljajo zbirko in izvajajo de-
javnosti, pomagata tudi pri delu z 
uËenci v razredu. 

Z naËinom dela in vsebinami 
smo pritegnili tudi pozornost 
ostalih partnerjev v projektu, 
zato je delovanje projekta Pollen 
in dosedanje organizacijske izkuπ-
nje Kamnika v Romuniji predsta-
vila Mateja GraπiË, prof. fizike 

in tehnike z O© Marije Vere. Na 
mednarodni konferenci je skupaj 
z vodjo projekta za romunske uËi-
telje izvedla tudi dve enodnevni 
Pollenovi delavnici na temo sve-
tlobe in elektrike, ki ju naπi uËi-
telji dobro poznajo. Udeleæba na 
konferenci je bila tudi priloænost 
za navezavo stikov med πolami.

Raziskovalni pouk, ki je v 
naπi πoli precejπnja novost, je 
strategija pouËevanja, pri kateri je 
poudarjena aktivna vloga uËenca 
pri naËrtovanju in izvedbi uËne-
ga procesa, posnema pa naËin 
dela raziskovalcev v znanosti. V 
dræavah z dolgoletnimi izkuπnja-

mi so raziskave pokazale, da ima 
ta pristop motivacijski uËinek 
na uËitelje in uËence. UËenci 
pridobivajo veπËine kritiËnega 
miπljenja, argumentiranega in 
kulturnega sodelovanja v razgo-
voru ter strategije reπevanja pro-
blemov. Posebej zadnje je v Ëasu 
vseæivljenjskega uËenja zelo po-
membno. VeË o projektih lahko 
izveste na www.pollen-europa.
net in www.fibonacci-project.si 
in www.fibonacci-project.eu.

mag. Ana GostinËar Blago-
tinπek, Mateja GraπiË, prof., 

Suzana Perhavec, prof.

Ideja skupinskega reliefa je upoπtevala estetsko skladnost s so-
dobno arhitekturo novo dograjenega Centra v Kamniku in hkrati 
zmoænosti vseh vkljuËenih v projekt, ne glede na psihofiziËne razvr-
stitve posameznika. Prav ta raznolikost oblikovanja v reliefu odraæa 
kreativnost, znanje, voljo, toplino — æivljenje. Prihodnjo sredo, 13. 
oktobra, pa bo toËno opoldne v CIRIUSU πe posebej slovesno, saj bodo 
tudi uradno odprli oziroma odkrili relief, s katerim se odslej ponaπa 
osrednji center za vzgojo in izobraæevanje gibalno oviranih

LOTA KAHNE

Skoraj 2 toni teæak relief visoko æganih ploπË krasi 12 kvadratnih metrov 
stene zgradbe CIRIUSA Kamnik za spomin bodoËim rodovom razvoja 
centra za gibalno ovirane.

Vsaka oglata ploπËa je oblikoval-
ski izdelek otrok in mladostnikov 
ter mentorjev iz razliËnih vrst 
gline, ki dajejo svojstveno last-
nost skozi barvo in povrπino. Re-
lief obeleæuje dejstvo, da posebnih 
potreb pravzaprav ni, so le potre-
be Ëloveka po lastnem izrazu in 
vkljuËitvi v druæbo.

Mednarodno priznanje za kamniπke uËitelje

Mateja GraπiË pri raziskovalnem pouku v razredu, kar je novost v 
slovenskih πolah.

Specialna olimpiada je naËin 
æivljenja oseb z motnjami v du-
πevnem razvoju. Gre za ohranja-
nje psihofiziËnih sposobnosti in 
vsesploπno socializacijo oseb z 
motnjami v duπevnem razvoju. 
Slovenija v tem gibanju sodeluje 
od leta 1990, naπ varstveno delov-
ni center Soæitje Kamnik pa od 
zaËetka svojega obstoja pred de-
setimi leti. 

V torek, 7. septembra, smo se 
uporabniki in zaposleni v VDC 
odpravili z Lok proti Ljubljani 
na slovesno prireditev ≈tek olim-
pijskega ognja«. V parku Tivoli je 
potekal kulturni program z na-
stopajoËimi iz vse Slovenije, ob 
13. uri pa se je 600 tekaËev ude-
leæilo krosa po tivolski poti (1,3 
km). Osrednji dogodek je bil tek 
olimpijskega ognja, saj se konec 
septembra v Varπavi odvijajo ev-
ropske igre specialne olimpiade, 
Slovenijo pa zastopa 13 tekmoval-
cev iz razliËnih atletskih panog 
(tek na 100, 200, 600 in 800 m, 
namizni tenis, suvanje krogle).

Tako so atleti in predstavniki 
specialnih olimpijcev iz evrop-

Specialna olimpiada in tek olimpijskega ognja 

Prihodnje regijske igre specialne 
olimpiade bodo v Kamniku

skih dræav po Ljubljani ponesli 
olimpijski ogenj. Med pomemb-
nimi in znanimi udeleæenci (Mitja 
Petkovπek, Luka ©pik, Matic Osov-
nikar...) so glavno vlogo prevzeli 
naπi specialni olimpijci. Na poti 
od glavne ljubljanske poπte do na-
rodne galerije je olimpijski ogenj 
nosila Kristina SinËiË, uporabnica 
VDC Loke iz Kamnika. Kristina je 
stara 31 let in je prava πportnica, 
naπ VDC je æe nekajkrat zastopa-
la na dræavnih igrah specialne 
olimpiade, redno sodeluje na mi-
tingih in regijskih igrah. Kristina 
tekmuje v teku na 100 metrov in 
plavanju v prsnem slogu na 25 
metrov. Ker tudi v zasebnem æiv-
ljenju veliko Ëasa posveti gibanju, 
πportu in zdravemu æivljenju, smo 
jo izbrali za naπo predstavnico pri 
noπenju olimpijskega ognja.

©e posebej smo ponosni, da 
smo organizatorji naslednjih re-
gijskih iger specialne olimpiade 
v Kamniku. O© 27. julij in VDC 
Soæitje Kamnik bosta v maju 
2011 zdruæila moËi in v Kamnik 
pripeljala 250 tekmovalcev in 
spremljevalcev iz gorenjske re-

Olimpijski ogenj specialne olimpiade je po Ljubljani ponesla tudi Kri-
stina SinËiË iz VDC Soæitje Kamnik, πportnica z veË vrhunskimi doseæki 
v atletiki in plavanju na regijskih in dræavnih igrah Specialne olimpiade 
Slovenije

Glina, lonËarstvo, 
keramika

V avgustu smo vsak torek v lonËarski delavnici ILA - dotik ustvar-
jalnosti na Perovem ustvarjali z glino. Vreme nam je bilo naklonjeno, 
tako da smo veËinoma delali zunaj in sprejemali izzive tega zanimi-
vega materiala-gline. Gotovo veste, da vsemu, kar je ægana glina, 
reËemo keramika. In tudi mi smo naπe izdelke odægali in jih obËu-
dovali kako drugaËni so, ko pridejo iz peËi. Preizkusili smo se tudi 
na lonËarskem vretenu. To je bilo πele zabavno. Kar nekaj pomoËi 
ali pa vaje je potrebno, da ujameπ kepo gline na vrteËem vretenu. 
Poletno avgustovsko ustvarjanje je bilo namenjeno vsem prebivalcem 
krajevne skupnosti Novi trg v okviru projekta ≈Dotik korenin«, ki je 
delno financiran tudi iz EU sredstev. Priπle so æenske in otroci. Imeli 
smo tudi malo rekorderko, ki ni izpustila gline iz rok od 10. ure pa 
do 18. ure, kolikor je trajalo naπe druæenje.

TATJANA HLA»ER

DOŽIVETJE ZA VSO DRUŽINO

Obiščite nas in mogoče bomo prav vašo družino nagradili z obiskom Disneylanda Pariz.

DOŽIVETJE ZA VSO DRUŽINO

Partner Tepee
Za 13.240 €*Peugeot 308

Že za 11.980 €*

Peugeot 207
Za 9.990 €*
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www.peugeot.si

Vse slike so simbolične, podatki pa informativne narave. Za podrobnejše informacije in natančen izračun se obrnite na pooblaščene Peugeotove 
prodajne salone. Proizvajalec si pridružuje pravico do spremembe opreme brez predhodne najave. Poraba (kombiniran način vožnje, l/100 km): 206+ 6,3, izpuh CO2 (g/km): 150 | 207 od 
3,8 – 7,4, izpuh CO2 (g/km): 110-159 | 308 od 4,4 – 7,8, izpuh CO2 (g/km): od 115-153 | 3008 od 5,1 – 7,4, izpuh CO2 (g/km): od 137-176 | 5008 od 5,3 – 7,4, izpuh CO2 (g/km):  od 
140-181 | Partner Tepee od 5,3 – 7,5, izpuh CO2 (g/km): 145 - 197.
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gije. Kot vsi πportniki, si tudi mi 
æelimo spodbude navijaËev, zato 
lepo vabljeni. ToËen datum bo 
objavljen.

ZakljuËimo s sloganom special-
no olimpijskega gibanja: ≈Pustite 

mi zmagati, Ëe pa ne morem zma-
gati, naj bom pogumen v svojem 
poskusu.«

 SANDRA REMS, 
VDC Soæitje Kamnik



Odbojkarice Calcit Volleyballa 
svoj prvi nastop v Interligi so kon-
Ëale z odliko, saj so pred svojimi 
navijaËi, ki so zopet napolnili kam-
niπko dvorano, deklasirale gostje 
iz Celovca in zmagale s 3:0. Pri 
KamniËankah so se izkazale prav 
vse igralke, πe posebej pa veseli 
izjemna borbenost vseh igralk. Na 
æalost pa so dober vtis pokvarile 
na prvem gostovanju v Bratislavi 
pri ekipi Doprastava, kjer so izgu-
bile s 3:0. Tokrat ni delovalo tisto, 
kar je bilo odliËno na prvi tekmi, 
to je sprejem in igra v polju. Tako 
so KamniËanke zapravile lepo pri-
loænost, da bi bile po prvih dveh 
krogih same na vrhu lestvice. V 
soboto, 9. oktobra, ob 20. uri 
v ©D Kamnik prihaja evroliga-
πka ekipa Prostejov iz »eπke, 
ki je lani odliËno igrala tudi v naje-
litnejπem evropskem tekmovanju. 
Prav gotovo bo tekma pokazatelj 
kamniπke moËi tudi v evropskem 
merilu in spektakel za vse ljubite-
lje vrhunske odbojke. 

Calcitovci so odliËno zaËeli 
v 1. dræavni ligi, saj so v gosteh 
visoko premagali Olimpijo s 3:0 
in tako nakazali da bodo letos 
resni kandidati za vrh prvega dela 
tekmovanja. ©e posebej so bili 
KamniËani uËinkoviti na servisu 
in tako domaËim niso dopuπËali 
lahkih toËk. Tokrat za KamniËane 
πe ni igral Dalibor MiÊiÊ, ki se je 

CALCIT VOLLEYBALL ÆE ZMAGUJE

ekipi pridruæil æe v sredo, ko so 
igrali tekmo 2. kroga v Kamniku 
proti Framu. Naj povemo πe to, da 
je kamniπka ekipa odigrala prija-
teljsko tekmo z Evroligaπko ekipo 
Budvanske rivijere, ki se bo v Ev-
roligi pomerila tudi z ACH-jem in 
tesno izgubila s 3:2. V Pokalnem 
tekmovanju je druga kamniπka 
ekipa premagala KoËevje in se 
tako uvrstila v 3. krog, kjer jih 

Ëaka Mokronog. V primeru zmage 
proti Mokronogu in nato πe proti 
drugi kranjski ekipi ali Braslov-
Ëam, pa jih v osmini finala Ëaka 
ekipa ACH. V soboto bo ekipa 
zaËela tudi s tekmovanjem v 3. 
DOL. Njihov prvi nasprotnik bo 
v O© Stranje ob 15. uri ekipa Ko-
Ëevja, ki so jo KamniËani izloËili v 
Pokalnem tekmovanju. 

OdliËno so s tekmovanji za-

Ëele mladinske in kadetske 
ekipe Calcit Volleyballa. Mla-
dinke in mladinci so se brez pora-
za uvrstili v Ëetrtfinale Dræavnega 
prvenstva (mladinke so zmagale 
na prvem in drugem turnirju ter 
tako upraviËile visoka priËako-
vanja), kadeti in kadetinje pa so 
prav tako z dvema zmagama zaËe-
li s kvalifikacijami za A ligo.

Cico1.

NA KARATE TEKMOVANJU ZA POKAL SLOVENIJE

META MOTNIKAR IN BLAÆ 
BRI©KI OSVOJILA MEDALJI 

Franci PavliË je dræavni prvak  
v K-1 rulles kickboxing

Kickboxing zveza Slovenija je pred 
kratkim organizirala πe zadnje Dræavno 
prvenstvo za leto 2010 v kickboxing 
πportnih disciplinah (uradno namreË 
obstaja 7 πportnih disciplin kickbo-
xinga). V πportni disciplini K1-rulles 
je KamniËan Franci PavliË, Ëlan Kluba 
borilnih veπËin Domæale, postal Ëlanski 
dræavni prvak do 81 kg.

V klubu potekajo redni treningi in 
priprave za mednarodne kickboxing 
open 2010 in na novo sezono v boksu 
2010/2011 lige prvakov za posamez-
nike.

Do konca letoπnjega leta namreË 
tekmujejo πe na nekaj tekmovanjih, in 
sicer Italija open v Bergamu 30. okto-
bra, Slovenija open v Zagorju ob Savi 
7. novembra, Croatia open - Pakrac11. 
december ter v ligi prvakov v boku za 
posameznike po Sloveniji.

Pod strokovnim vodstvom vaditeljev 
se tudi najmlajπe tekmovalne skupinice 
kluba pripravljajo za njihovo prvo tekmovanje na Slovenija open. 

V Klubu borilnih veπËin Domæale se v letoπnji sezoni lahko 
pohvalijo s sedmimi naslovi dræavnih prvakov: 
Anæe MeriË-Krnc kadetski boksarski dræavni prvak do 60 kg,
Jan Srπa mladinski dræavni prvak v kick lightu -57 kg,
Franci PavliË veteranski dræavni prvak v kickboxingu disciplina light 
contact +75 kg, Franci PavliË Ëlanski dræavni prvak v kickboxingu dis-
ciplina K1-rullesu -81 kg, Æiga ©tiftar mladinski dræavni prvak v kick-
boxingu disciplina full contact do 71 kg, Æiga ©tiftar mladinski dræavni 
prvak v kickboxingu disciplina kick light do 69 kg,
Æiga ©tiftar mladinski dræavni prvak v kickboxingu disciplina light co-
nact do 69 kg

V njihovih vrstah sta tudi dva prvaka v ligi prvakov v Boksu za posa-
meznike, sezona 2009/2010, ki sta bila zmagovalca kar v 6 krogih lige: 
Matej Opara - Ëlanska kategorija do 81 kg in Matija Lipovπek - Ëlanska 
kategorija do 75 kg.

90 let Nogometnega kluba Kamnik 

Nogomet je najbolj zastopana 
πportna panoga v obËini

Nogometni klub Kamnik v teh dneh praznuje 90-letnico obstoja 
organiziranega nogometa v Kamniku. »lani kluba so 25. septembra 
v Domu kulture Kamnik pripravili Slavnostno akademijo v Ëast seda-
njih in nekdanjih nogometaπev, Ëlanov in simpatizerjev kamniπkega 
nogometa. Spomnili so se preteklih dogodkov in podelili spominske 
plakete zasluænim Ëlanom druπtva.

Predsednik NK Kamnik Boris ©vajger je na slavnostni akademiji ob 90-
letnici organiziranega nogometa v Kamniku poudaril pomembno vlogo 
gospodarstva in lokalnih skupnosti za njegov obstoj in razvoj.

V soboto, 2. oktobra, je v ©portni dvorani Polaj v Trbovljah potekala 
2. pokalna tekma v borbah, katah in ekipnih katah za starostne kate-
gorije do 18 let. Prijavljenih je bilo 346 tekmovalcev iz 46 klubov,med 
njimi tudi tekmovalca in tekmovalka iz Karate kluba Virtus Duplica: 
Matija Jerin, Blaæ Briπki in Meta Motnikar. 

Matija je prviË nastopil na tekmovanju, Meti in Blaæu pa je bila 
to druga izkuπnja na karate turnirju. Kot najmlajπi v ekipi je prvi na 
tatami stopil Blaæ Briπki in æe takoj na zaËetku boja pokazal, da je 
dobro pripravljen. Znanje in æelja po uspehu sta mu na koncu tek-
movanja prinesla 2. mesto v kategoriji mlajπih deËkov +45 kg, borbe. 
Skoraj istoËasno sta vsak na svoje boriπËe stopila Meta in Matija. Ker 
je Matija prviË sodeloval na tekmovanju je imel πe nekaj teæav glede 
pravil in sodniπkih znakov, v samem boju se je hrabro boril, ni pa 
mu πlo najbolje in je ostal brez dobre uvrstitve. Meti Motnikar se je 
borbenost obrestovala, saj je na koncu tekmovanja zasedla 3. mesto 
v kategoriji starejπih deklic +50 kg, borbe. 

Z doseæenim je bil trener Vladimir StaniË veË kot zadovoljen, saj so 
prikazani boji pokazali, da lahko priËakujemo dobre nastope tudi na 
dræavnem prvenstvu, ki bo decembra v Æalcu.

V klubu so zakljuËili z vpisom novih Ëlanov, za katerega bi si æeleli 
da je πtevilËnejπi, vpisanih je namreË nekaj manj otrok kot prejπnja 
leta. Se je pa zato letos vpisalo veË odraslih. Ob rednem treningu in 
upoπtevanju navodil trenerja ne dvomimo, da bodo tudi novi Ëlani 
Ëez Ëas posegali po dobrih rezultatih.

B.S.

BODY VIVE

Franci PavliË (na levi) s tre-
nerjem.

Predsednik NK Kamnik Boris ©vajger je poudaril pomembno vlogo 
gospodarstva in lokalnih skupnosti za obstoj in razvoj nogometa na 
Kamniπkem. Zbrane sta nagovorila in jubilantov Ëestitala podpred-
sednik Nogometne zveze Slovenije Stane Oraæem in æupan ObËine 
Kamnik Tone Smolnikar. 

Æupan Smolnikar je Ëestital predstavnikom kluba ob visokem jubile-
ju ter jim zaæelel veliko uspehov tudi v bodoËe. Da je potrebno graditi 
predvsem na mladih, ki æe sedaj nizajo odliËne rezultate, saj bodo le 
tako πe naprej uspeπno branili sinje modre barve Kamnika, je izpo-
stavil in spomnil, da ObËina Kamnik v zadnjih letih veËino sredstev, 
ki jih v proraËunu namenja za programe πporta, namenja posebej za 
mlade in najmlajπe, rezultati pa so zagotovo lepo vidni.

Ob koncu so podelili spominske plakete nekaterim zasluænim Ëla-
nom nogometnega kluba. Dr. Niko Sadnikar in prof. dr. Vladimir 
KlemenËiË, ki sta bila Ëlana kamniπkega kluba v obdobju pred in med 
drugo svetovno vojno, sta orisala nekatere zanimive dogodke iz ti-
stega obdobja. 

Nogometni klub Kamnik je zbiraliπËe πirokega kroga mladih, ki ima-
jo radi to igro. Danes zdruæuje preko 200 Ëlanov v osmih tekmovalnih 
selekcijah in nogomet je verjetno najbolj zastopana πportna pano-
ga v naπi obËini. Kljub temu, da je primarno poslanstvo NK Kamnik 
ponuditi mladim aktivno πportno udejstvovanje in razvoj v najbolj 
priljubljeni igri sodobnega sveta - nogometu, pa v klubu nikakor ne 
zanemarjajo potrebe po ustvarjanju dobrih tekmovalnih rezultatov. 
Tudi iz uredniπtva Kamniπkega obËana jim æelimo sreËno in πe veliko 
πportnih uspehov!

SA©A MEJA»
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PLANINSKI KOTI»EK
ODPRAVA GA©ERBRUM I

V avgustu se je iz Pakistana vrnila alpinistiËna odprava, ki je imela za 
osnovni cilj povzpeti se v alpskem stilu na 8080 m visoki Gaπerbrum 
I (Hidden Peak), poleg tega pa πe vzpone na Gaπerbrum 5 (7147 m) 
in Gaπerbrum 6 (Chochordin Peak, 6979 m). Vodil jo je Miha Habjan 
iz AAO Ljubljana, poleg njega so bili v njej πe Luka Ajnik (AK Rinka), 
Dejan MiπkoviË (AO Ljubljana-matica), Miha Zupin (AO Kranj) in trije 
Ëlani kamniπkega alpinistiËnega odseka: Urban Novak, Tadej Kriπelj 
in Ambroæ Bajde. 

Zaradi slabega vremena in neugodnih razmer se sicer niso povzpeli 
na vrh, zato pa jim je uspelo izpolniti nekaj drugih ciljev, pridobili 
so veliko izkuπenj plezanja v visokih hribih. 26. in 27. julija so Luka 
Ajnik, Tadej Kriπelj in Miha Zupin poskusili preplezati novo smer v 
2000 metrov visoki steni Gaπerbruma VI. V neugodnih razmerah so 
plezali 50 ur, samo ponoËi, nato pa zaradi slabih sneænih razmer obr-
nil 400 metrov pod vrhom. Ambroæ Bajde in Urban Novak sta v dveh 
dneh (17.-18. julija) v alpskem stilu splezala verjetno prvenstveno smer 
(Insha’Allah, TD, 70/50-60°, 2000 m) na 7109 m visoki predvrh Gaπer-
bruma, Hidden Sud, kar je najveËji plezalski doseæek odprave.

BojË

LOKOSTRELSKI KLUB 
KAMNIK

VABI

NA LOKOSTRELSKI TE»AJ ZA ZA»ETNIKE
14. oktobra ob 18. uri

V KLUBSKI DVORANI, CANKARJEVA 26, KAMNIK
(nad kamniπkim kegljiπËem)

TeËaj bo trajal 1x tedensko dva meseca. Za opremo je 
poskrbljeno, s seboj prinesite le Ëiste in suhe πportne copate. 

Mladoletni naj pridejo skupaj s starπi.
Spodnja starostna meja za udeleæbo na teËaju je 10 let.

Cena teËaja je 50¤ in se plaËa ob zaËetku teËaja.
Za dodatne informacije 

pokliËite tel.: 031 436 908 (Blanka ©trajhar) po 16. uri.
VABLJENI!

IZOBRAÆEVANJE ODRASLIH
PrikljuËite se naπim zaËetnim,

nadaljevalnim ali izpopolnjevalnim teËajem
- ANGLE©»INE

- NEM©»INE
- ITALIJAN©»INE
- FRANCO©»INE

- RA»UNALNI©TVA

VPIS in INFORMACIJE
Tel.: 01-830-32-28 in 01-830-32-12

www.scrm.net
Pohitite, zaËetek teËajev æe konec oktobra!
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Najin poroËni dan
VESELI DOGODEK 
NA DEÆEVNO SOBOTO

Joæica ©trajhar nas je prijetno presenetila z risbico 10-letne neËaki-
nje Nuπke z naslovom Na dopustu z ObËanom. 

Kot pravi Joæica, v njihovi druæini Kamniπkega obËana berejo kar 
tri generacije. ≈Za vsakega se najde kaj zanimivega. Nuπka, ki obiskuje 
5. razred O© Marije Vere, rada prebira πolske novice in reklame, osta-
li preberemo vse. Nuπka je risbico ustvarila med poËitniπkimi dnevi 
sama od sebe, ne da bi jo kdo motiviral za risanje. Tudi sicer zelo rada 
riπe, pa tudi ≈Ëara« z razliËnimi materiali in nas velikokrat obdaruje s 
svojimi izdelki. V πoli sodeluje na raznih likovnih nateËajih. Lani se je 
med poËitnicami udeleæila likovne delavnice v sklopu Centrov πolskih 
in obπolskih dejavnosti in ustvarila lepo sliko olje na platno.« Nuπki 
æelimo πe veliko ustvarjalnosti in lepih izdelkov, nam pa so takπni od-
zivi bralcev spodbuda pri ustvarjanju naπega in vaπega Ëaspopisa.

Na dopustu z ObËanom

V avgustu so se poroËili:
- PIRC URO©, ©martno v Tuhinju 34, star 28 let in 
VODLAN MARIJA, Velika Laπna 2, stara 26 let
- HROVAT SANDI, Lukovica, Krajno Brdo 13, star 31 let in 
ÆIBERT BERNARDA, Lukovica, Krajno Brdo 13, stara 25 let 
- NAROBE BO©TJAN, Kamnik, KlavËiËeva ulica 12, star 36 let in 
©EMRL SABINA, Kamnik, KlavËiËeva ulica 12, stara 35 let 
- ROBNIK MATEVÆ, LuËe 129, star 30 let in 
BRESKVAR MATEJA, Ljubljana, Litijska c. 103, stara 28 let 
- POGA»NIK MITJA, GodiË 55, star 30 let in 
©U©TAR JOÆICA, Velika Laπna 7, stara 23 let
- GRDEN TINE, Ljubljana, Voπnjakova ulica 5, star 31 let in
SENI»AR MULEC METKA, Spodnje Stranje 27, stara 32 let 
- BRUMEN BO©TJAN, Oπevek 11B, star 31 let in
SROVIN SABINA, Kamnik, Ljubljanska c. 3B, stara 32 let
- ©IREC ALE©, Notranje Gorice, Cesta na Log 40, star 27 let in 
MAKOVEC NATA©A, Loka pri Mengπu, Testenova ulica 83, stara 29 let 
- POTO»NIK BRANKO, Kranj, VreËkova ulica 7, star 34 let in
VESEL VERONIKA, ©enËur, Partizanska ulica 35, stara 22 let
- COTMAN ROBERT, GodiË 86, star 29 let in 
©TRITOF MOJCA, Spodnje Stranje 17D, stara 25 let 
- ÆNIDAR ROMAN, Slovenske Konjice, Sveti Jernej 26, star 30 let in 
GRO©ELJ MATEJA, Podgorje 33, stara 31 let 
- HAUPTMAN TINE, Spodnje Jarπe, Jarπka c. 2, star 28 let in 
VRE»AR KATARINA, Preserje pri Radomljah, Pelechova c. 39, stara 27 let 
- STARE MATJAÆ, Bohinj, Nomenj 20, star 38 let in 
ÆVAB ANA, Bohinjska Bistrica, Vodnikova cesta 6, stara 28 let 
- CELESTINA METOD, Zavrh pri Trojanah 2, star 24 let in 
MATI»I» VALERIJA, Mekinje, Drnovπkova pot 1, stara 25 let 
- ©ARC ALBIN, »eπnjice v Tuhinju 16, star 30 let in 
KUHAR MONIKA, Sovinja PeË 2, stara 26 let 
- KREGAR KLEMEN, VolËji Potok 8, star 24 let in 
GRO©ELJ NINA, BuË 26, stara 23 let 
- BROLIH GA©PER, TupaliËe 12A, star 28 let in 
ZORMAN ANITA, Srednja Bela 59, stara 24 let 
- BARTOL ROBERT, Kamnik, Ekslerjeva ulica 6, star 31 let in 
ROV©EK JASNA, Kamnik, Ekslerjeva ulica 6, stara 31 let 

V juliju so se poroËili:
- PAN»UR MARJAN, ©pitaliË 32A, star 33 let in 
FELICIJAN BOJANA, Bela 15, stara 30 let 
- KNAFELJC JURE, Ljubljana, Vojkova cesta 73, star 32 let in 
POZVEK TINA, ©kofja Loka, Sv. Duh 258, stara 30 let
- VALEN»I» GORAN, ©kofljica, GradiπËe 125, star 33 let in
BULI» NINA, Domæale, Ljubljanska c. 97, stara 28 let
- PREBIL SIMON, MoravËe, Zgornji Prekar 2, star 30 let in
POGA»NIK UR©KA, Selo pri Ihanu 15A, stara 28 let 
- DIVJAK URO©, Ljubljana, Knezov πtradon 14A, star 28 let in
DOBOV©EK DARJA, Ljubljana, Knezov πtradon 14A, stara 27 let
- KAVKA URO©, Noæice, GostiËeva cesta 60, star 26 let in
KRIÆAJ ALENKA, ©marca, Grintovπka cesta 3, stara 27 let
- DELAN DAMJAN, Ljubljana, Ljubeljska ulica 10, star 38 let in 
VEBERI» RENATA, Ljubljana, Ljubeljska ulica 10, stara 34 let
- HUMAR MARKO, Vodice nad Kamnikom 1, star 35 let in
BRLEC ANA, Zgornje PalovËe 3, stara 26 let
- BRLEC SANDI, Sela pri Kamniku 9, star 29 let in 
JESENOVEC UR©KA, Stahovica 8, stara 26 let 
- PARAGI DAMJAN, ©marje-Sap, Trdinova c. 23, star 28 let in
NASTRAN SA©A, Voglje, Na vasi 10, stara 26 let 
- OBLAK JANEZ, ©kofja Loka, Hafnerjevo naselje 1, star 33 let in 
SVETIC DARJA, Vrhpolje pri Kamniku 271, stara 33 let
- FERLEÆ JURE, Ljubljana, Ulica bratov Tuma 10, star 32 let in 
GRUBAN DARJA, Ljubljana, Puhova ulica 7, stara 31 let 
- DEL FABBRO BORUT, Bukovica 83, star 34 let in 
BILBIJA TANJA, Ljubljana, Ramovπeva ulica 39, stara 31 let
- TRAVEN DENIS, »rna pri Kamniku 17, star 25 let in
ISKRA SABINA, »rna pri Kamniku 17, stara 22 let 
- LIPOVEC KRISTIJAN, Brezovica, Jezero 75B, star 28 let in
KRALJ IDA, ©entrupert, Bistrica 6, stara 27 let 
- HRIBAR DEJAN, Studenca 2, star 23 let in 
PLAHUTA NEÆKA, Briπe 3, stara 23 let

- ©KRABA DEJAN, Ljubljana, »rna vas 422, star 28 let in 
SUSMAN PETRA, Brezovica, Rakitna 37, stara 28 let 

V juniju so se poroËili:
- CERNJAK SEBASTJAN BO©TJAN, Ljubljana, Gotska ulica 9, star 30 let in 
KNEÆEVI∆ TATJANA, Ljubljana, Ulica bratov UËakar 88, stara 31 let
- ©TUPAR PRIMOÆ, Breg pri Komendi 15, star 30 let in 
MAKOGON INNA, Ukrajina, Belvac veËerni 14-312, stara 25 let
- OCEPEK GREGOR, Podgorje 23, star 33 let in 
VRHOVNIK TANJA, Podgorje 23, stara 26 let 
- DOBRAVEC GA©PER, Medvode, Preπka c. 12, star 34 let in 
ALJAN»I» KATJA, Podbrezje 249, stara 31 let 
- SLAPAR BLAÆ, MoravËe, Gorica 3, star 27 let in 
CERAR ERIKA, MoravËe, Stegne 36, stara 25 let
- TOMAÆIN ROK, Lesce, Taleπka ulica 3, star 27 let in 
BREZOVEC TEJA, Lesce, Taleπka ulica 3, stara 25 let
- POGA»AR VIKTOR, Kamnik, Na bregu 11A, star 66 let in 
DOLIN©EK IVANKA, Kamnik, Na bregu 11A, stara 53 let 
- OÆURA PRIMOÆ, KoËevje, Ob mahovniπki cesti 13, star 28 let in 
GROS SIMONA, Moste 56, stara 24 let 
- BOÆNIK BO©TJAN, ©trihovec 71, star 34 let in 
PAVLOVI∆ LJUBICA, Kamnik, KnafliËev prehod 3, stara 38 let 
- DRAGAR PETER, MoravËe, Drtija 43, star 32 let in 
KALI©NIK KATJA, »rna pri Kamniku 21, stara 27 let 
- LOMOV©EK ANDREJ, Mali Hrib 2A, star 31 let in 
DROLC DAMJANA, Mali Hrib 2A, stara 31 let 
- LEBAN MATJAÆ, Ljubljana, Vrhovci cesta V 7, star 37 let in 
NOVAK DARJA, Nevlje 15B, stara 37 let 
- ALJAÆ KLEMEN, Zapoge 35A, star 30 let in 
VODNJOV MARIJA MOJCA, Zapoge 35A, stara 31 let 
- STUPICA PRIMOÆ, ©entvid pri Lukovici, Cesta na Brdo 1, star 30 let in 
DROLEC MARU©A, ©marca, ©tajerska ulica 1A, stara 27 let
- VRBANI∆ ZORAN, Ljubljana Polje, Cesta VI 28, star 31 let in 
HORVAT SUZANA, Ljubljana Polje, Cesta VIII 2, stara 32 let
- RUTAR SIMON, Zgornje Jarπe, Industrijska c. 5, star 33 let in
©UNKAR SONJA, Kamnik, Æale 18A, stara 29 let 

Poroke v maju: 
- MA»EK URO©, Kamnik, Preπernova ulica 4B, star 36 let in 
OTRIN NINA, Kamnik, Preπernova ulica 4B, stara 29 let 
- TONI∆ BOJAN, Mekinje, Cankarjeva c. 54A, star 32 let in 
NOVAK KATJA, Mekinje, Pot na Jeranovo 11, stara 21 let
- ©MIDOVNIK MATEJ, Tunjiπka Mlaka 16, star 25 let in 
BALANTI» JOÆICA, Mekinje, Cankarjeva c. 57, stara 22 let
- VERBI» PETER, GoriËica pod Krimom 26A, star 26 let in 
GRILC TINA, Moste 56B, stara 26 let 
- SCHROTT MIHA, Ljubljana, Zlatek 43B, star 32 let in 
TREBU©AK ZORA, Podgorje 81C, stara 31 let 
- KORO©EC ALJO©A, Loke v Tuhinju 3G, star 28 let in 
KLOP»I» TANJA, Loke v Tuhinju 3G, stara 29 let 
- »EPLAK ROK, Mekinje, Cesta treh talcev 8, star 26 let in 
OSOLNIK VALENTINA, Suhadole 5D, stara 25 let 
- KLADNIK BLAÆ, Kamnik, Kettejeva ulica 14, star 26 let in 
LUZAR TINA, Kamnik, Levstikova ulica 3, stara 25 let
- HRIBAR DEJAN, Stolnik 8B, star 28 let in 
BALOH DARJA, Nevlje 33E, stara 28 let 
- BENDA MIHA, Mengeπ, Kamniπka c. 5, star 24 let in 
RIHTER ANJA, Mengeπ, Kamniπka c. 5, stara 26 let 
- PREBIL ALE©, Ljubljana, Hudovernikova ulica 2, star 31 let in 
SLOBODNIK MAJA, Ljubljana, Hudovernikova ulica 2, stara 33 let
- LANGERHOLC ROBERT, Spodnje Bitnje 24, star 33 let in
PONGRAC MARU©A, Kranj, Finægarjeva ulica 18
- ORE©NIK VIKTOR, VolËji Potok 4, star 41 let in 
URANKAR MOJCA, Poreber 12, stara 42 let 
- ©LIBER ALE©, Ljubljana, Pod bresti 11, star 29 let in 
MO»NIK MARTA, Podhruπka 1, stara 28 let 
- ILOVAR JANEZ, Zgornji Tuhinj 29, star 37 let in 
BALOH BRIGITA, Zgornji Tuhinj 29, stara 29 let 
- OSENAR ROK, Vrhpolje pri Kamniku 190, star 31 let in 
PIPAN ANJA, Vrhpolje pri Kamniku 190, stara 29 let
- LOÆAR MIHOVIL, Ihan, ©olska ulica 2, star 27 let in 
DOKL MAJA, Domæale, Jesenova ulica 27, stara 27 let 
- CVETKO BO©TJAN, Kamnik, Ulica Matije Blejca 10, star 30 let in 
KAV»I» TANJA, Podgorje 43B, stara 28 let 
- DERVI∆ ADIS, Buæim, Konjodor, star 26 let in 
ALIBEGOVI∆ NAZIFA, Cazin, stara 25 let 

Poletni Ëas je Ëas porok

Deæevno sobotno jutro 18. septembra ni kazalo, da bo dan veliko 
obetal. A neprijaznemu vremenu sta odloËno kljubovala Tjaπa Kotnik 
in Gaπper Pibernik. Tjaπa in Gaπper sta si ravno to soboto izbrala za 
njun poroËni dan. Kljub deænim kapljam se je na vrhu Malograjskega 
hriba zbralo okoli 80 svatov. V civilnem obredu sta si veËno zvestobo 
obljubila pred kamniπkim æupanom Tonetom Smolnikarjem. Ljubezen 
in spoπtovanje sta nekoliko kasneje potrdila tudi pred Bogom, v ob-
redu, ki ga je vodil njun prijatelj, novomaπnik Martin Zlobko. Cerkveni 
poroËni obred je bil tokrat res nekaj posebnega, saj je potekal v kapeli 
na Malem gradu. Kapela iz 12. stoletja je bila tako po dolgem Ëasu 
ponovno priËa obljubi veËne zvestobe. 

Pravijo, da deæ na poroËni dan prinaπa veliko otrok in denarja. Tjaπi, 
ki prihaja iz Maribora, in Gaπperju s Kriæa pri Komendi æelimo vsi, ki smo 
z njima delili njun veseli dan, veliko obojega. Ljubita in spoπtujta se! 

Tekst in foto: NINA KLISARI»

V naπem Ëasopisu odpiramo novo rubriko Najin poroËni dan, 
v kateri boste lahko z naπimi bralci delili veselje in radost ob 
tem sreËnem dogodku. Svojci in prijatelji pa lahko mlado-
poroËencema sporoËite lepe æelje in Ëestitke.
VeË informacij dobite v uredniπtvu ali po telefonu 041 662 450. 
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Informacije in rezervacije:
01 83 44 104

animacija@terme-snovik.si 
www.terme-snovik.si

V R O P S K

ROJSTNI DNEVI ZA OTROKE
-  animacija preseneËenja 

s pogostitvijo
- bombica fest
- zabava v vodi s pogostitvijo

PLAVALNI TE»AJI ZA OTROKE
• CELOLETNI vsak ponedeljek ob 17.30 uri
  (od 6. meseca dalje)

•  ENOMESE»NI 
 poteka 2 krat tedensko
 obsega 10 vadbenih enot

ZA»ETNI PLAVALNI TE»AJ 
ZA ODRASLE
• poteka 2 krat tedensko

INDIVIDUALNI PLAVALNI TE»AJ 
ZA OTROKE, ODRASLE IN SENIORJE
• najuËinkovitejπi naËin uËenja plavanja

• uËenje plavanja z uËiteljem

• termini po dogovoru

VODNA AEROBIKA
• vsak torek ob 20. uri

• primerna za vsa starostna obdobja

VODNA TELOVADBA
• brezplaËno

• vsak dan ob 10. in 18. uri
V Kamniku ∑ starem mestnem jedru (videoteka Metulj) 

ODDAMO V NAJEM DVA POSLOVNA PROSTORA (56 m2 + 32 m2).
Inf.: 031/684-716.



KLINIKA
ZA MALE ÆIVALI
VETERINARSTVO
TRSTENJAK-ZAJC d.o.o.
Ulica padlih borcev 23,
Ljubljana

Tel.: 01/56-55-120
www.klinika-vtz.si

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliπko 
veæico, na upepelitev ∑ po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NARO»IL IN DOSTAVA CVETJA 
• NARO»ILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVE»AVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ÆARNIH IN KLASI»NIH JAM 
• UREJANJE POKOPALI©» IN GROBOV
• VZDRÆEVANJE POSLOVILNIH VEÆIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE »RK 
• OZVO»ENJE PRI POGREBU, NOSA»I 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matiËni, ZZZS)

STEKLARSTVO IRMI
HOMEC  -  DOMÆALE

* ALU in PVC okna in vrata

* izdelava termopan stekla

* bruπenje stekla in ogledal

* izdelava izboËenih stekel

* peskanje stekel

* fuzije - vitraæi

* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

OPTIKA
OÈESNA AMBULANTA

Helena Dolinšek s.p.

DOM 
V KAMNI©KI 
BISTRICI

Postreæemo vam z domaËo hrano in ælahtno 
kapljico odprtih vin.

Vabljene zakljuËene druæbe do 70 oseb na  
praznovanja! Na voljo so tudi prenoËiπËa.

Informacije: % 01/832 55 44 kambistrica@volja.net
Dom je odprt od 8. do 20. ure, ob ponedeljkih zaprto.

Vsi, ki pri nas praznujete, imate zagotovljeno 
brezplaËno prenoËiπËe!

Æivljenje se je umaknilo spominu...

ZAHVALA

Z æalostjo v srcu sporoËamo, 
da nas je zapustil naπ dragi moæ, 

ati, dedi, tast...

LADO MIRKO STEKLASA
(4. 8. 1943 ∑ 23. 9. 2010)

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
sodelavcem in znancem, ki ste nam zadnje tri mesece stali 
ob strani, ob njegovem slovesu pa nam izrekli soæalja, 

podarili sveËe in darovali za svete maπe.
Hvala gospodu æupniku in pevcem za lepo opravljen 
pogrebni obred in vsem, ki ste ga v tako velikem πtevilu 

pospremili na njegovo zadnjo pot.

ÆalujoËi: vsi njegovi

September 2010

Srce tvoje veË ne bije,
boleËine veË ne trpiπ, 
dom je prazen, 
za vedno boπ ostala v naπih srcih.

ZAHVALA

Po neozdravljivi bolezni nas je v 
72. letu za vedno zapustila naπa draga 

æena, mami, babica, sestra, teta in 
taπËa

VERA BRLOGAR
roj. Jeras 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izreËena soæalja, darovano cvetje 

in sveËe. 
Posebna zahvala dr. Martini Vrankar ∑ Onkoloπki inπtitut 
Ljubljana, dr. Nevenki ©eËer Dolenc ∑ ZD Kamnik, patronaæni 
sestri Jani Prezelj ∑ ZD Kamnik, osebju Doma starejπih 
obËanov Kamnik, pevcem Solidarnosti in Druπtvu upokojencev 

Kamnik.
Od nje smo se poslovili v druæinskem krogu 30. 9. 2010.

Vsi njeni

Srce tvoje veË ne bije,
boleËine hude ne trpiπ,
nam pa æalost srca trga,
solza lije iz oËi.
Dom je prazen in otoæen, 
ker te veË med nami ni.

ZAHVALA

V 73. letu nas je zapustil naπ dragi 
moæ, oËe, ata, brat in stric

MILAN PAN»UR st.
po domaËe Rosov ata iz ©martnega v Tuhinju 13

Iskrena hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, za izreËena soæalja, podarjeno cvetje, sveËe in za svete 
maπe. Zahvala sosedom za vso pomoË. Hvala pevcem in 

gospodu æupniku za lepo opravljen pogrebni obred.
ÆalujoËi: vsi njegovi

September 2010

ZAHVALA

V 80. letu æivljenja nas je zapustil 
dragi oËe, tast, dedek in pradedek

DRAGO BOHINEC
Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
kamniπkim oficirjem in Joæetu Arku za izreËena soæalja, 

podarjeno cvetje in sveËe.

Sin Vasja z druæino, Vanja in Rok

September 2010

Ena zvezda je ostala,
sredi noËnega neba, 
da bi tebi pot kazala, 
tja do sonca veËnega.

 
ZAHVALA

V 79. letu starosti je po teæki bolezni 
tiho odπel urar samouk

IVAN VOMBERGAR 
iz Tunjic pri Kamniku

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izreËena soæalja, spodbudne besede, podarjene 

sveËe in svete maπe.
Posebna zahvala osebju ZD Kamnik, dr. Majdi Ambroæ 
MihelËiË, patronaæni sestri Jani Prezelj, æupniku Joæetu 
Razingerju ter Pavletu Juhantu in Juretu Koæelju za lepo 
opravljen pogrebni obred. Hvala tudi Tunjiπkemu oktetu in 
pevcem za zapete pesmi ter Valentinu Zabavniku za ganljiv 

poslovilni govor.
Vsem πe enkrat hvala, da ste Ivana pospremili na zadnjo 

pot.

Vsi njegovi

September 2010

V æivljenju nimamo niËesar,
kar bi bilo naπa last.
Vse nam je dano za kratek Ëas;
tudi tisti, ki jih imamo radi.

ZAHVALA

V 85.  letu je tiho zaspala naπa 
draga mami, babica, prababica, taπËa, 

sestra in teta

ANTONIJA PLAHUTNIK
Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
sodelavcem in znancem za izreËena soæalja, spodbudne 

besede, podarjeno cvetje in sveËe.

Zahvaljujemo se gospodu æupniku in pevcem Kvarteta Krt 
in vsem vam, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni
Oktober 2010

Deset let bo æe minilo odkar si odπel od nas,
po hudi bolezni je utihnilo tvoje srce,
ni veË stiska tvojih rok ∑ objema,
ni veË tvojega glasu ∑ smehljaja,
a vedi, da v naπih srcih veËno tvoja
podoba æivi in delo tvojih rok ostaja! 

V SPOMIN

12. oktobra bo minilo deset let, 
odkar nas je po teæki bolezni zapustil
naπ dragi moæ, ati, dedi, tast, brat in 

stric

MILAN MANDI∆
(27. 5. 1940 ∑ 12. 10. 2000)

iz Kamnika, Medvedova 5/b
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ga ohranjate v lepem 

spominu in obiskujete njegov grob.
Pogreπamo ga: æena Sava, sin Milomir in vnuk Goran, hËerki 
Nevenka in Mika, zet Andrej in vnuka Matic in Tanja z 

druæino
Kamnik, Kriæ, oktober 2010

ZAHVALA

Ob tragiËni izgubi naπega dragega

SIMONA KOÆELJA
(1980∑2010)

se iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem, sorodnikom, 
sosedom, poslovnim partnerjem, znancem, gasilcem 
prostovoljnega gasilskega druπtva Moste in vsem ostalim, 
ki ste nam v teh teækih trenutkih stali ob strani ter za 
podarjene sveËe in cvetje. Hvala, da ste se v tako velikem 

πtevilu πe zadnjiË poslovili od naπega Simona. 

Za vedno bo ostal v naπih srcih.

Vsi njegovi

September 2010

Solze napolnile naše so oËi,
obdala nas boleËa je tišina
v prsih nas duši
a v srcu neizmerna boleËina.

ZAHVALA

V 81. letu nas je po teæki bolezni 
za vedno zapustila naπa draga æena, 

mami, babi, taπËa, sestra in teta

ZDENKA OSOLIN
roj. Kramar

Od nje smo se poslovili v oæjem druæinskem krogu
1. oktobra 2010 na kamniπkih Æalah.

Hvala vsem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje in sveËe 
ter vsem, ki ste jo imeli radi.

ÆalujoËi: vsi njeni
Oktober 2010

ZAHVALA

V 68. letu nas je zapustil naπ dragi 
brat, stric in svak

NIKO SPRUK
z Gozda

Iskrena hvala vsem, ki ste se priπli poslovit, ga pospremili k 
zadnjemu poËitku, darovali sveËe in za svete maπe.

Hvala gospodu æupniku za lepo opravljen pogrebni obred in 
pevcem ter sosedom ©uπtarjevim in Petkovim.

Zahvaljujemo se patronaæni sluæbi Kamnik, oskrbovalkam 
CSD Kamnik in osebju Doma starejπih obËanov Kamnik za 

vso skrb in pomoË v Ëasu njegove bolezni.
ÆalujoËi: vsi njegovi

Hrib, Komenda, GodiË, Kamnik, BuË, september 2010



Market Veronika na Kranjski cesti
(tel.: 01/831 10 41) je odprt od ponedeljka do petka od 7.30 do 
19.30, ob sobotah od 7.30 do 17.00, ob nedeljah od 8.00 do 12.00.

• Meso slovenske govedi:

 stegno 5,59 eur/kg

 vrat 4,99 eur/kg

Naπi kupci so deleæni vseh Tuπevih ugodnosti in akcij in πe veË,
saj pripravljamo πe dodatne lastne akcije.

• PeËeno iz naπe toploteke:

 svinska rebra 6,33 eur/kg

 piπËanec - kosi 4,99 eur/kg

xxxxIzkoristite depozit z atraktivno obrestno mero, odslej v ekskluzivni kombinaciji 
z brezplačnim zavarovanjem*. Zavarovalna vsota je odvisna od višine in dobe vezave 
vaših prihrankov, le-te pa lahko vežete za obdobje 6, 12 ali 24 mesecev. Ob prenosu 
poslovanja na UniCredit Bank pa vas čaka še dodatna nagrada: 0,25-odstotni pribitek na 
obrestno mero depozita. Preverite tudi druge varčevalne in naložbene priložnosti. S prihranki 
in zavarovanjem skrbite za svoje najbližje. www.unicreditbank.si/bonus-depozit

*Banka bo za dobo vezave depozita deponenta zavarovala za primer nezgodne smrti pri zavarovalnici Generali d.d. 
Ponudba velja za depozite v zneskih med 10.000 in 100.000 evri. Veljavne fiksne letne obrestne mere so objavljene v poslovnih 
enotah banke in na spletni strani banke. Posebna ponudba je na voljo do 31. decembra 2010 oziroma do porabe sredstev.

BONUS DEPOZIT ZA 
DVOJNO VARNOST DRUŽINE.

TEHNI»NA TRGOVINA
ÆELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

UGODNA PONUDBA!

AKCIJSKE CENE IN POPUSTI VELJAJO PRI PLA»ILU Z GOTOVINO NAD 50 EUR DO PRODAJE ZALOG
UGODNO PONUDBO SI OGLEJTE V NA©I PRODAJALNI

SVETILA

ORODJE

POSODA

BELA

TEHNIKA
PRALNI

STROJ

10% POPUST
na vse blago na zalogi

OD 11. DO 18.
OKTOBRA

AKUSTIKA
AVTOAKUSTIKA

MALI GOSPODINJSKI 
APARATI

Sprejemamo rezervacije.

Poleg razliËnih jedi po naroËilu vas vabimo na
dnevno sveæe malice in dnevna ter nedeljska kosila.

Gostilna pri »ibru, Potok 9, Laze v Tuhinju, Tel.: 01/8392-718, Mobi 031/877-769

Povabljeni na MARTINOVANJE
ob æivi glasbi

v soboto, 13. novembra. 

DISKONT NEÆIVIL MOJ DOM
Domæale, Karantanska 6, tel.: 01/72 11 255

- VOLNA ZA
  RO»NO
  PLETENJE
- STEKLO
- PORCELAN
- POZAMENTERIJA


